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Vila-real reforça la labor 
per a prevenir els efectes 
d’una possible gota freda

Impuls al Pla 
d’eficiència 
energètica

U El consistori renova 1.000 
lluminàries per bombetes 
LED per a reduir un 60 % el 
consum i amplia la ins-
tal·lació de plaques solars a 
sis espais esportius gràcies a 
una ajuda de l’IVACE.

Monument per 
a les víctimes 
de la covid-19

U Vila-real avança en el con-
sens per a definir una escul-
tura en homenatge a les per-
sones mortes a causa de la 
pandèmia. L’artista Manuel 
Martí presenta tres opcions.

Obrin al trànsit 
els carrers de 
l’antiga Herarbo

U Vila-real, i en especial el 
barri de l’Hospital, guanya en 
qualitat de vida, mobilitat i 
oportunitats amb l’obertura 
històrica dels carrers d’Alfred 
Nobel i Isabel de Villena.

Serveis Públics intensifica la neteja de la via 
pública i dels embornals per a evitar inundacions

Activen un programa pilot de millora de la xarxa 
de pluvials i de sanejament al carrer de Pere III

Arranquen els festejos 
de la Mare de Déu

La ciutat presenta un programa de festes amb 
més de 200 actes que inclouen propostes per 
a tots els públics i edats durant 10 dies.
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  ITema del mes 

Vila-real intensifica les tasques per a 
minimitzar els riscos de la gota freda

V
ila-real ja ha activat el 
Pla de prevenció d’inun-
dacions i fa el seguiment 
de les accions realitza-

des en els últims mesos com la 
construcció de noves infraes-
tructures de captació d’aigua o 
la neteja de barrancs i embor-
nals i altres que s’executaran en 
breu per a minimitzar el risc 
d’una possible gota freda.  

Així, l’alcalde, José Benlloch, 
ha coordinat una nova reunió 
de treball amb el Departament 
de Serveis Públics per a garantir 
la correcta aplicació del 
Protocol davant el risc d’inunda-
cions (PRI) de l’Ajuntament, que 
implica també la Policia Local, 
Protecció Civil i altres departa-
ments municipals.  

«El treball és constant i estem 
actuant en tots els àmbits possi-
bles amb els recursos que tenim 
i tenint en compte els proble-
mes heretats que són molt cos-
tosos de solucionar», ha explicat 
l’alcalde, que ha estat acom-
panyat en la reunió pel regidor 
de Serveis Públics, Xus 
Madrigal, i els tècnics de l’àrea. 

 
ACCIONS JA REALITZADES 

De moment, ja s’ha actuat en la 
neteja de barrancs i zones espe-
cialment inundables i s’han rea-
litzat millores en la xarxa de 
proveïment en punts especial-
ment conflictius com el carrer 
de Pere III amb la incorporació 
d’innovacions tècniques. També 

L’alcalde, José Benlloch, coordina el Pla de prevenció d’inundacions i fa el seguiment de les accions realitzades darrerament

Serveis Públics ha intensificat els treballs de neteja d’embornals en diferents punts de la ciutat dins del Pla de prevenció d’inundacions per a minimitzar riscos.

  

s’està avançant en el projecte de 
modelització del sistema de 
sanejament municipal a través 
de l’ús de noves tecnologies i 
aplicacions informàtiques «que 
ens permet obtenir dades 
importants per a prendre deci-
sions a l’hora d’invertir en 
noves canalitzacions». 

Així mateix, també s’ha rea-
litzat la neteja d’algunes vies 
públiques per a retirar les fulles 

dels arbres que, en els casos de 
fortes pluges, tapen els embor-
nals i seguidament es netejaran   
en els punts més conflictius fent 
ús de cubes. 

«Hem acordat començar ja 
les tasques amb la previsió que 
les pluges s’avancen donat l’any 
climatològic tan complex que 
estem vivint», ha detallat l’alcal-
de. Aquests treballs arrancaran 
a l’avinguda de França i poste-

riorment continuaran en la 
resta de zones problemàtiques  
localitzades per Serveis Públics. 

Benlloch ha recordat que «és 
evident que si cauen aiguats 
com la de finals de juny que en 
alguns punts va arribar als 26 
litres per metre quadrat en 10 
minuts, per més actuacions que 
fem és inevitable que es produïs-
quen problemes d’acumulació 
d’aigua en alguns punts, però 

fem tot el possible amb els 
recursos que tenim i no parem 
de treballar malgrat els molts 
problemes heretats ara impossi-
bles o costosíssims de solucio-
nar». En aquest sentit, el màxim 
responsable municipal indica 
que la gran majoria de la ciutat 
encara té un sistema unitari de 
sanejament, en el qual les 
aigües pluvials i fecals discorren 
pels mateixos col·lectors. 

L’alcalde, José Benlloch, ha coordinat una nova reunió de treball amb el Departament de Serveis Públics per a avançar en el Pla de prevenció d’inundacions i  fer un seguiment de les accions dutes a terme.
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La solució als problemes d’inundabilitat d’aquest vial seria molt costosa econòmicament i comportaria moltes molèsties.

Nou model antiinundacions 
per a l’avinguda de França

L
’Ajuntament sol·licitarà a 
l’Institut Valencià de 
Competitivitat Empre-
sarial (Ivace) una major 

aportació econòmica per a 
poder executar la segona fase de 
millores en l’àrea industrial de 
l’entorn de l’estació on el consis-
tori impulsa la creació d’un 
clúster d’empreses i serveis del 
sector agroalimentari i que 
suposaria una «millora signifi-
cativa en les infraestructures de 
prevenció d’inundacions en 
aquesta zona, amb la incorpora-
ció d’un innovador model de 
drenatge urbà sostenible 
mitjançant un tanc de tempes-
tes que ens serviria com a prova 
pilot per a donar solució als pro-
blemes d’inundabilitat a 
l’encreuament de les avingudes 
del Cedre i de França», indica 
l’alcalde, José Benlloch, que afe-
geix que aquest és un «projecte 
al qual no volem renunciar». 

Per això, des de l’equip de 
govern ja s’ha traslladat la peti-
ció a la Conselleria d’Economia 
Sostenible, Sectors Productius, 

Vila-real demanarà més subvenció al Consell per a fer possible la millora d’aquest entorn

  

Comerç i Treball per a poder dis-
posar de major aportació que 
assegure l’execució d’aquest 
projecte, encara que de moment 
no s’ha obtingut resposta. 

En l’última convocatòria de 
l’Ivace, Vila-real ha obtingut 
197.222 euros per a l’execució 
de la segona fase de modernitza-
ció del polígon situat a l’entorn 
de l’estació del ferrocarril on 
l’equip de govern planeja la 
creació d’un clúster agroalimen-
tari i tecnològic. El projecte, a 
més d’ampliar la xarxa d’enllu-
menat existent amb criteris 
d’eficiència energètica, vol solu-
cionar els problemes d’inunda-
bilitat amb la construcció d’un 
sistema de drenatge urbà soste-
nible, amb un tanc de tempestes 
de 4 x 14,5 metres. 

El regidor de Territori, 
Emilio M. Obiol, incideix en la 
necessitat d’aquesta obra, que 
suposaria «una experiència 
innovadora i sostenible de dre-
natge a través del tanc de tem-
pestes que es construiria a l’est 
de la via fèrria però que, a través 

Iniciativa pilot de 
millora de la xarxa de 
pluvials al c/ Pere III

U L’alcalde, José Benlloch, i el 
regidor de Serveis Públics, Xus 
Madrigal, han visitat el resul-
tat de les obres de millora de la 
xarxa de sanejament i pluvials 
al carrer de Pere III, un progra-
ma pilot que ja ha demostrat 
en la seua primera fase l’efecti-
vitat per a evitar les inunda-
cions amb les pluges fortes. El 
projecte, amb un pressupost 
d’uns 33.000 euros, ha sigut 
executat per Facsa, dins del 
contracte del Servei de neteja, 
manteniment i conservació de 
la xarxa de clavegueram. 

«Malgrat les greus dificul-
tats, no deixem de treballar i 
aprofitar tots els recursos al 
nostre abast per a estar millor 
preparats per a respondre als 
episodis de pluges que solen 
produir-se en el nostre territo-
ri, sobretot amb l’arribada de 
la tardor», incideix l’alcalde. 
Sobre aquest tema, Benlloch 
indica que la irrupció de la 
pandèmia ha impedit avançar 
més en aquests projectes. «La 
lluita contra la covid-19 no ens 

ha parat, però ha alentit algu-
nes actuacions», lamenta. 

El programa pilot al carrer 
de Pere III ha constat de dues 
fases. En cadascuna d’elles, 
s’ha actuat tant sobre la xarxa 
de sanejament com sobre la 
captació de pluvials.  

 
APROFITAMENT D’INFRAESTRUCTURES 

«Una de les principals innova-
cions d’aquest projecte és que 
hem pogut aprofitar infraes-
tructures existents per al seu 
ús com a tanc de pluges, amb 
una capacitat de 35 metres 
cúbics, que es deriven 
automàticament cap a la 
xarxa de sanejament per al seu 
buidatge», explica Madrigal. 

Els treballs han suposat la 
millora del funcionament de 
la xarxa de sanejament en la 
zona, que requeria l’execució 
de treballs de manteniment 
sistemàtics amb camió cister-
na. Per a això, s’ha executat 
nou col·lector de 15 metres a la 
cantonada de Pere III i avingu-
da de la Murà.

Responsables municipals i de FACSA han visitat el punt d’intervenció.

  

d’una conducció, alleujaria els 
problemes d’acumulació 
d’aigua a l’encreuament de les 
avingudes del Cedre i de França, 
un problema que ja s’arrossega 
des de l’anterior govern del PP». 

 
SOLUCIÓ COSTOSA I MOLESTA 

El responsable de Territori 
explica que la solució als proble-
mes d’inundabilitat de l’avingu-
da de França, motivats pel 
desenvolupament urbà i per la 
via del ferrocarril que actua 
com a dic de contenció, «seria 
molt costosa econòmicament si 
optem per un projecte de reno-
vació de col·lectors en tota 
l’avinguda, a més de les conse-
güents molèsties al veïnat».  

Per això, s’ha dissenyat una 
solució alternativa, amb la cons-
trucció d’un tanc que drenaria 
part del cabal al subsol i una 
altra part a la xarxa de pluvials, 
i que «si resulta efectiva, tal com 
consideren els tècnics, podria 
també implantar-se en altres 
punts inundables de l’avinguda 
França».
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SPV renova 1.000 lluminàries per LED 
per a estalviar un 60 % del consum

L
’alcalde, José Benlloch, i el 
regidor de Serveis Públics, 
Xus Madrigal, han visitat 
els treballs de substitució 

de lluminàries en els fanals del 
camí de l’Ermita. La substitució 
d’aquests llums forma part del 
Pla d’eficiència energètica 
impulsat per l’Ajuntament des 
de fa anys per a la substitució 
gradual de les bombetes de 
l’enllumenat públic per il·lumi-
nació tipus LED, entre altres 
qüestions. Les noves lluminàries 
suposen un estalvi al voltant del 
60 % en el consum respecte a les 
bombetes tradicionals. 

«Quan vam arribar al govern 
municipal l’any 2011, no hi 
havia ni una sola bombeta LED 
en tot l’enllumenat públic. Des 
de llavors, hem estat treballant, 
de manera gradual i dins de les 
nostres possibilitats, en la subs-
titució de lluminàries més efi-
cients en els 8.000 punts de 
llum de la ciutat, a més dels edi-
ficis municipals», recorda 
l’alcalde. Enguany, entre les 
actuacions realitzades i les pre-
vistes, incloent el projecte de 
renovació de la il·luminació a la 
zona centre, es preveu substi-
tuir un miler de bombetes. 

 
PLA DE TREBALL  

L’actuació al camí de l’Ermita, 
en concret, suposarà la renova-
ció de 126 bombetes per unes 
altres més eficients. «Potser es 
pot generar algun tipus de con-
fusió entre la ciutadania perquè 
es tracta de bombetes de llum 
blanca, enfront de les anteriors 

El consistori aposta per la substitució de lluminàries que ha començat pel carrer de l’Ermita i arribarà a diferents zones 

breus

U El Partit Popular ha propo-
sat un pla de millora de vore-
res del carrer de l’Ermita per 
a reforçar la seguretat dels 
vianants que el freqüenten. 
El president local del PP i 
portaveu del Grup 
Municipal, Adrián Casabó, 
recorda que és un vial utilit-
zat durant tot l’any i, tot i 
això, l’estat del paviment 
d’alguns trams «és precari» i 
s’han produït incidents lleus. 

EL PP PROPOSA MILLORAR 

L’ESTAT DE LES VORERES DEL 

CARRER DE L’ERMITA

U La portaveu de 
Compromís, Maria Fajardo, 
demana crear una nova orde-
nança de rasa única per a 
minimitzar les molèsties al 
veïnat pel soroll, la brutícia i 
els carrers tallats durant les 
obres als barris. «L’ideal en 
intervencions urbanes és que 
les infraestructures en una 
reparació o obra funcionen, i 
que a més ho facen de forma 
neta i eficient», defensa. 

COMPROMÍS DEMANA LA 

RASA ÚNICA PER A EVITAR 

MOLÈSTIES PER OBRES

U Efecte Vila-real convoca, a 
partir del 4 d’octubre, la cin-
quena edició del mòdul 
d’especialització professio-
nal Aula Mentor en Disseny 
Gràfic i Inkjet. Gràcies a  
Fundació Caixa Rural i 
l’Ajuntament, el cost és de 
240 euros. L’alumnat que 
complete el curs rebrà un 
certificat del Ministeri.

NOU CURS D’AULA MENTOR 

EN DISSENY GRÀFIC I INKJET 

A PARTIR D’OCTUBRE

Benlloch i Madrigal han visitat els treballs de substitució de les lluminàries del camí de l’Ermita.

 

que eren de llum més càlida. 
Però, malgrat la major intensi-
tat lumínica, el consum és un 
60 % menor», adverteix 
Benlloch, que incideix que 
l’actuació no respon a les mesu-
res d’estalvi energètic decreta-
des pel Govern. «És part d’un pla 
molt treballat que gestionem 
des de fa temps, gràcies a una 
tècnica que ens permet canviar 
les bombetes sense necessitat de 
substituir els fanals, cosa que 
seria inviable», detalla l’alcalde. 

De fet, aquesta fase és conti-
nuació d’altres treballs de reno-
vació de l’enllumenat en els 
principals accessos a la ciutat, 
tant pel nord -avinguda de 
Castelló i voltants- com pel sud -
avinguda de Matilde Salvador-. 
Fins a final d’any, es renovaran 
també les lluminàries de les 
entrades per les carreteres 
d’Onda i de Borriana, amb un 
total de 700 bombetes.  

«A aquestes actuacions, hem 
d’afegir el projecte de renovació 

de la zona centre, on es pre-
veuen altres 250 llums LED, 
amb la qual cosa estem parlant 
de la substitució d’un miler de 
bombetes només enguany. Una 
mostra clara de l’aposta per 
l’eficiència energètica d’aquest 
equip de govern, que també ha 
apostat per les energies alterna-
tives amb plaques solars a recin-
tes esportius i als col·legis que 
poden estalviar fins a 45.000 
euros més, a més de l’impacte 
en l’educació». diu.

 IMunicipal



 
AGOST DEL 2022Municipal 5

 Servicios Públicos ha realizado tareas de 
mejora y acondicionamiento de la zona 
de aparcamiento habilitado al solar 
situado junto al jardín de Pilar, mediante 
la compactación del suelo.

U SPV COMPACTA EL 
SUELO DEL PARKING DEL 
JARDÍN DE PILAR 

El Plan de eficiencia energética llega 
a colegios y recintos deportivos 

D espués de emprender el 
proyecto de instalación 
de paneles solares en los 
11 colegios públicos de 

la ciudad dentro del Plan muni-
cipal de eficiencia energética, el 
Ayuntamiento llevará ahora 
también esta tecnología a recin-
tos deportivos gracias a una 
nueva subvención del Instituto 
Valenciano de Competitividad 
Empresarial (Ivace), que permi-
tirá extender el plan de eficien-
cia energética a seis instalacio-
nes deportivas gracias a un siste-
ma de consumo colectivo.  

«Por primera vez un gobier-
no municipal apuesta de mane-
ra decidida por la eficiencia 
energética, la sostenibilidad y la 
lucha contra el cambio climáti-
co con una planificación a largo 
plazo y siempre desde la respon-
sabilidad, siendo conscientes de 
la situación económica munici-
pal y de que necesitamos conse-
guir financiación para empren-
der estos proyectos que suponen 
una importante inversión, pero 
que después redundarán en una 
reducción de los costes energéti-
cos, que se han convertido en 
un grave problema también 
para el Ayuntamiento», recuer-
da el alcalde, José Benlloch. 

Así, el proyecto, que ha sido 
gestionado por los departamen-
tos de Servicios Públicos y 
Medio Ambiente, contempla la 
colocación de paneles en tres 
recintos deportivos municipa-
les: el polideportivo del barrio 
Melilla, el pabellón Bancaja y el 
Trinquet Municipal. No obstan-
te, tal y como explica el edil de 
Agricultura, Sostenibilidad, 
Transición Ecológica, Energé-

La instalación de este tipo de paneles en los centros educativos públicos de la ciudad supondrá una reducción anual de la factura en unos 45.000 euros

Benlloch, Chalmeta e Hidalgo han visitado el colegio Cervantes, uno de los siete centros escolares que ya cuenta con la instalación de placas para autoabastecerse.

tica y Medio Ambiente, José 
Ramón Ventura Chalmeta, el 
alcance del proyecto es mucho 
mayor ya que a través de un sis-
tema de consumo colectivo 
estas placas solares también 
suministrarán energía fotovol-
taica a otras tres instalaciones 
deportivas: el campo municipal 
de Flors, la piscina Yurema 
Requena y la Ciutat Esportiva 
Municipal (CEM). En total, los 
proyectos han obtenido una 
ayuda de 186.839 euros por 
parte del Ivace, de la que un 

total de 93.413 euros son a 
fondo perdido. 

Además, gracias al trabajo de 
las concejalías de Servicios 
Públicos y de Medio Ambiente, 
el Ivace también ha concedido  
41.817 euros, de los que 20.908 
euros son a fondo perdido, para 
la instalación de paneles solares 
en el colegio Carlos Sarthou. Se 
trata del único de los 11 cole-
gios públicos que quedó fuera 
del proyecto inicial  pero «ya 
contamos con la subvención y el 
proyecto listo para poder licitar-

lo y llevar a cabo la obra en 
breve», ha asegurado Chalmeta, 
quien ha destacado el trabajo 
conjunto con el área de 
Servicios Públicos, que dirige 
Xus Madrigal. 

 
AHORRO ANUAL DE 45.000 EUROS 
El alcalde, el concejal de 
Sostenibilidad y el jefe del 
Departamento de Servicios 
Públicos, Pepe Hidalgo, han visi-
tado el colegio Cervantes, uno 
de los siete centros escolares 
que ya cuentan con placas para 

autoabastecerse de electricidad, 
mientras que en otros tres está a 
punto de adjudicarse la instala-
ción. Este proyecto forma parte 
del Plan municipal de eficiencia 
energética en el que trabaja el 
equipo de gobierno desde hace 
tiempo pero que ahora cobra 
aún más importancia puesto 
que la factura de la luz que paga 
el Ayuntamiento se ha triplica-
do. El ahorro anual en la factura 
eléctrica de los colegios públi-
cos puede alcanzar los 45.000 
euros.
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El traçat, considera la proposta, suposa una barrera que resta oportunitats de desenvolupament a la ciutat.

U CONDICIONEN EL 
JARDÍ DEL PROGRÉS COM 
A PART DEL PLA DE 
MILLORA DE PARCS 

Serveis Públics, dins del Pla de millo-
ra de parcs i jardins, desenvolupa tas-
ques de millora en el jardí del barri 
del Progrés on, entre d’altres, s’ha 
repintat la glorieta i s’ha condicionat 
la zona enjardinada.

U NETEGEN  I ADEQÜEN 
EL PINAR I EL MIRADOR 
DEL PARATGE NATURAL 
DEL TERMET

La Regidoria de Serveis Públics, que encapçala Xus Madrigal, ha realitzat la millo-
ra del paratge del Termet amb treballs de neteja i adequació de diferents espais, 
com el pinar o el mirador de l’assut.  «El Termet de la Mare de Déu de Gràcia és el 
nostre pulmó verd i, sense dubte, el paratge més apreciat per tots els vila-realencs 
i vila-realenques. Per això, els treballs per a tenir-lo en les millors condicions són 
continus», assenyala el responsable de l’àrea, Xus Madrigal. 

Unanimitat plenària per a demanar 
el soterrament de la via del tren 

E l Ple ha aprovat, amb el 
vot favorable de tots els 
grups municipals, la pro-
posta d’Alcaldia per a 

emprendre el soterrament de la 
via del ferrocarril al seu pas per 
la ciutat. La petició s’elevarà al 
Ministeri de Transports, 
Mobilitat i Agenda Urbana i a la 
Conselleria de Política 
Territorial, Obres Públiques i 
Mobilitat amb la finalitat 
d’aprofitar el «moment històric» 
per la possibilitat d’optar als 
fons de la Unió Europea, a tra-
vés dels projectes estratègics per 
a la recuperació i transformació 
econòmica, en el marc del Pla 
de recuperació, transformació i 
resiliència, per a fer realitat el 
projecte. 

De fet, l’alcalde de la ciutat, 
José Benlloch -que ha agraït la 
unanimitat- ha subratllat la 
urgència de plantejar en aquest 
moment la sol·licitud perquè 
«Europa no espera» i «és 
moment que Vila-real lidere i 
faça un pas avant perquè aques-
ta obra s’incloga en les inver-
sions en infraestructures ferro-
viàries dels pròxims anys».  

En aquest sentit, el regidor 
de Territori, Emilio M. Obiol, 
també ha advertit que la viabili-
tat d’aquest ambiciós projecte 
«es podria emmarcar en les 
inversions del Corredor 
Mediterrani, en el marc dels 
plans que es financen amb fons 
europeus, per tant, com més 
aviat comencem un treball de 
reivindicació social millor. Així, 
abans podrem tenir èxit i estic 
segur que en uns anys serà una 
realitat». Com a arguments cen-
trals per a reivindicar el soterra-

El Ple aprova la proposta d’Alcaldia que defensa aprofitar el «moment històric» per a optar als fons de la Unió Europea

ment de la barrera que suposa 
el traçat del ferrocarril al llarg 
de 2,5 quilòmetres, Obiol ha 
destacat que la via resta oportu-
nitats de desenvolupament i de 
creixement sostenible i ordenat 
per a fer realitat el projecte de la 
nova Vila-real del segle XXI, a 
més d’ocasionar greus proble-
mes d’inundabilitat i un evi-
dent risc ambiental.  

Així mateix, la proposta aler-
ta que la ciutat de Vila-real té «el 
mateix dret» que altres ciutats 
de la província i la Comunitat 

de comptar amb un traçat ferro-
viari soterrat. 

 
IMPULS DE PRESENT I FUTUR 
Finalment, Obiol ha subratllat 
que «el soterrament de les vies 
serà bo per a Vila-real i també 
per al futur port sec del sector 
ceràmic que està previst cons-
truir en el sud de la ciutat», a 
més que suposaria «una oportu-
nitat d’eliminar l’actual passa-
rel·la elevada que comunica les 
vies amb l’estació i que no és 
una infraestructura digna per a 

la ciutat», amb paraules de 
l’alcalde. «Som la segona ciutat 
de la província, amb 400 indús-
tries, 1.000 comerços, i la 15a 
ciutat de la Comunitat 
Valenciana, amb el que això 
suposa d’aportació a la renda de 
la Comunitat i d’Espanya», inci-
deix Benlloch. «Vila-real no és 
més que ningú, però tampoc 
menys que ningú», indica 
l’alcalde. «És moment de pensar 
de manera ambiciosa» per a 
«abordar amb garanties la nova 
Vila-real del segle XXI», conclou.

Liciten el servei 
per a mantenir 
voreres, jardins 
i enllumenat
U L’Ajuntament està immers 
en la licitació del servei 
d’obra de paleta per al man-
teniment, conservació i repa-
ració de voreres i calçades, 
barreres arquitectòniques, 
parcs i jardins i infraestruc-
tures d’enllumenat públic i 
telecomunicació de tot el 
terme municipal, incloent-hi 
nucli urbà, polígons i urba-
nitzacions. 

El contracte, segons cons-
ta en la documentació, té per 
objecte cobrir les necessitats 
dels treballs d’obra de paleta 
programats relacionats amb 
el manteniment ordinari de 
les voreres, calçades, barreres 
arquitectòniques, infraes-
tructures d’enllumenat 
públic i telecomunicació, 
parcs i jardins pel deteriora-
ment de l’ús quotidià i també 
es pretén donar una resposta 
immediata davant l’existèn-
cia de queixes o circumstàn-
cies especials que resulten en 
una situació que afecte el 
desenvolupament ordinari 
de la vida ciutadana, 
incloent-hi els danys pro-
duïts fortuïtament. 

Tots els treballs es planifi-
caran prèviament i hauran 
de disposar de l’autorització 
del Departament de Serveis 
Públics (SPV), que subminis-
traran els materials necessa-
ris a l’empresa contractada.  

El plec de condicions 
recull que l’Ajuntament 
manca de mitjans, tant per-
sonals com materials, per a  
prestar aquest servei per la 
qual cosa es fa necessària la 
seua contractació externa. 
Les companyies interessades 
poden presentar la seua ofer-
ta fins al 12 de setembre.
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Modernitzen la xarxa 
d’aigua potable del 
carrer del Cordó

U L’Ajuntament executa 
obres de millora de la xarxa 
d’aigua potable al carrer del 
Cordó per a avançar en la 
modernització del sistema 
per a aconseguir una major 
eficiència en la gestió i mini-
mitzar l’impacte de possibles 
fugides en el sistema. L’alcal-
de, José Benlloch, i el regidor 
de Serveis Públics, Xus 
Madrigal, han visitat, amb 
tècnics municipals i de Facsa, 
els treballs que desenvolupa 
l’empresa concessionària del 
servei, Facsa, amb càrrec al 
programa anual d’inversions 
del Pla director de pro-
veïment d’aigua potable. 

En aquest cas, l’actuació 
se centra en una millora de 
l’anell de connexions del 
carrer del Cordó a través 
d’un sistema de sectors que 
permet que, en cas de fugi-
des, no es veja afectat el sub-
ministrament de tota la 

zona. «La implantació d’aquest 
model més eficient ja s’ha realit-
zat en altres punts de la ciutat i 
permet que, en cas de qualsevol 
incidència o necessitat d’actuar 
en la xarxa de distribució, no és 
necessari suspendre el submi-
nistrament a tots els usuaris de 
la zona, sinó que es pot reduir 
l’àmbit d’afecció per a minimit-
zar les molèsties al veïnat», pun-
tualitza Madrigal. L’alcalde, que 
ha agraït el treball i la col·labo-
ració de Facsa i dels tècnics 
municipals, ha destacat l’aposta 
per la implantació d’innova-
cions tècniques que permeten 
avançar cap a una gestió més 
eficient i sobretot més sosteni-
ble de les xarxes de distribució 
per a optimitzar els recursos i 
millorar el servei ciutadà. 

El regidor ha recordat que  
Facsa manté un pla anual 
d’inversions per a la millora de 
la xarxa d’aigua potable per fer 
d’aquest un servei eficient.

Benlloch i Madrigal han visitat l’avanç de les obres al carrer del Cordó.

 

Una de les primeres accions dins de l’entrada en vigor del nou contracte ha estat l’eliminació dels contenidors soterrats.

Vila-real acorda un reforç en la 
recollida de residus i neteja 

E
l regidor de Serveis 
Públics, Xus Madrigal, 
s’ha reunit amb responsa-
bles de l’empresa adjudi-

catària del nou contracte unifi-
cat de recollida de residus i 
neteja viària que ha entrat en 
vigor aquest passat 1 d’agost per 
a posar solució als desajusta-
ments sorgits en aquest període 
de transició al nou servei.  

Madrigal ha reconegut que 
s’han produït alguns contra-
temps en la recollida dels conte-
nidors de reciclatge i a con-
seqüència d’aquests fets, s’han 
acumulat residus en la via 
pública. «Demanem disculpes a 
la ciutadania per les molèsties 
que aquesta situació ha pogut 
ocasionar i hem treballat, en 
col·laboració amb l’empresa, per 
a solucionar-ho com més 

L’ entrada del nou contracte d’aquest servei suposa l’eliminació dels contenidors soterrats

prompte millor», ha subratllat 
el regidor, que ha recordat que 
l’entrada en vigor del nou con-
tracte suposa la incorporació de 
canvis i novetats en el servei, 
«per la qual cosa, com en tot 
procés de transició, són inevita-
bles els desajustaments». 

Entre les mesures acordades, 
Madrigal ha destacat la incorpo-
ració de més vehicles per a la 
recollida de reciclatge amb el 
sistema de ganxo vertical que 
s’utilitzava fins al moment en 
els contenidors, per a solucio-
nar l’acumulació produïda, en 
gran manera, al fet que «d’una 
banda hem eliminat ja els con-
tenidors soterrats i hem 
començat el procés de canvi de 
depòsits, amb la supressió dels 
contenidors de càrrega vertical».  

Aquest període de canvi ha 

tingut com a conseqüència afec-
cions en el servei «però esperem 
regularitzar la situació com més 
prompte millor», remarca el 
regidor. De fet, també s’ha deci-
dit accelerar la substitució dels 
depòsits per al reciclatge. 

 
ELIMINACIÓ DELS SOTERRATS 

El nou contracte de recollida de 
residus i neteja viària ha intro-
duït modificacions en el servei. 
Una de les primeres ha estat 
l’eliminació dels contenidors 
soterrats en els carrers de 
Bayarri, Escultor Ortells, 
Benedito, Colom (al costat del 
Mercat), jardí de Sant Pasqual i 
les avingudes de Pius XII i 
Tàrrega. La retirada respon a la 
voluntat de donar solució a un 
sistema que s’havia convertit en 
un punt negre per les deixalles.

NextGenerationEU
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Els màxims responsables dels tres municipis integrants del Consorci Gestor han estat presents en la instal·lació.

Gàbies trampa per a evitar l’excés de 
porcs senglars a l’entorn del Millars

E l Consorci Gestor del 
Paisatge Protegit de la 
Desembocadura del Riu 
Millars (CPPDM), integrat 

pels ajuntaments de Vila-real, 
Almassora, Borriana, la 
Diputació de Castelló i la 
Generalitat Valenciana, redobla 
els seus esforços per al control i 
captura de la sobrepoblació de 
senglars que s’està registrant a 
l’entorn del Millars en els 
últims anys.  

Amb aquest objectiu, s’han 
instal·lat tres gàbies trampa, 
una per cadascun dels munici-
pis de l’organisme, que se 
sumen a les autoritzacions 
d’esperes nocturnes a 
Almassora i Borriana. A més, el 
Consorci del Millars iniciarà 
una campanya informativa i de 
recomanacions entre la pobla-
ció. «Fa ja diversos anys que, 
sempre amb tots els permisos 
oportuns, estem intensificant el 
control dels senglars al Millars, 
la sobrepoblació dels quals 
representa una amenaça a la 
biodiversitat, l’agricultura o la 
seguretat viària, entre altres 
problemes», assenyala el presi-
dent del Consorci i alcalde de 
Vila-real, José Benlloch, qui 
recorda que el sistema de gàbies 
per al control de senglars ja es 
va implantar l’any passat a Vila-
real, amb el resultat de 25 exem-
plars capturats.  

«En el cas de Vila-real, a causa 
de l’elevada concentració resi-
dencial a l’entorn del paratge, 
no és possible el sistema d’espe-
res nocturnes que sí hem auto-
ritzat en els municipis 
d’Almassora i Borriana. Per 
això, vam optar per la ins-
tal·lació d’aquest mètode de 
gàbies trampa selectives que ha 

La sobrepoblació d’aquests animals representa una amenaça a la biodiversitat, l’agricultura o la seguretat viària, entre d’altres
  

donat bons resultats i que ara 
ampliem a les tres poblacions 
que formem part del Consorci», 
explica Benlloch. Per a fer possi-
ble aquest control i captura en 
gàbies, el Consorci ha obtingut  
tots els permisos requerits i des-
tinarà 8.734 euros a la contrac-
tació d’un servei especialitzat 

 
DESPRÉS DE LA PROSPECCIÓ 
La implantació d’aquest sistema 
de seguiment i captura de sen-
glars és la continuació dels pri-
mers treballs de prospecció en 
el paisatge protegit, utilitzant 
drons infrarojos i paranys foto-
gràfics, entre altres, per a deter-
minar la població d’aquests ani-
mals en l’entorn natural. 

«Aquests treballs preliminars 
ens han permés acreditar que la 
presència del senglar al Millars 
no és conjuntural, sinó que es 
manté durant tot l’any. Això és 
així a causa de múltiples fac-
tors, com el fet que no tenen 
depredador perquè és un espai 
protegit en el qual no se’ls pot 
donar caça, o que es tracta 
d’una zona amb gran activitat 
humana, que els permet trobar 
menjar amb facilitat», detalla el 
president de l’ens ambiental.  

L’amagatall natural que els 
poden suposar les canyes és un 
altre dels motius que explica-
rien l’increment d’aquesta 
espècie en els últims anys en el 
paisatge protegit. 

Adjudiquen el 
servei estable de 
visites guiades 
al paratge del 
riu Millars
U El Consorci Gestor del 
Paisatge Protegit de la 
Desembocadura del Millars 
(CPPDM) ha adjudicat a 
l’empresa Itinerantur Rutas 
Cultura Natura, SL, el primer 
servei estable de visites guia-
des al paisatge natural del 
Millars destinades tant al 
públic escolar com a la pobla-
ció en general i amb especial 
atenció a la diversitat funcio-
nal. L’adjudicació es va acor-
dar en l’última reunió de la 
Junta de Govern del 
Consorci, amb l’objectiu que 
aquest projecte puga activar-
se com més prompte millor. 

El servei estableix una 
àmplia tipologia d’activitats 
guiades, entre les quals des-
taquen per primera vegada 
les visites obertes al públic 
en general, tant en itineraris 
cicloturistes com a peu, a 
més de l’adaptació de les 
accions a persones amb 
diversitat funcional i els seus 
acompanyants. El president 
del Consorci i alcalde de Vila-
real, José Benlloch, ha desta-
cat l’aposta per garantir 
l’accessibilitat a les persones 
amb diversitat funcional, «de 
manera que aquest tresor 
ambiental estiga obert a 
tothom». A més ha valorat 
l’interés de les visites per als 
escolars, que fins al moment 
només havien pogut gaudir 
d’aquest servei de manera 
puntual, però que ara tin-
dran al seu abast «un servei 
fix i estable, que ajude a afa-
vorir l’interés de la població 
pel nostre paisatge protegit i 
fomentar la responsabilitat 
ciutadana en la conservació i 
defensa del patrimoni i la 
biodiversitat».

«Ací han trobat un ecosiste-
ma ideal per a la seua reproduc-
ció i això, quan hi ha sobrepo-
blació, suposa importants pro-
blemes als quals hem de donar 
resposta», incideix Benlloch. Els 
danys en l’agricultura i a les 
infraestructures agrícoles, el 
perill d’accidents de trànsit si 
travessen camins o vies com la 
N-340, la CV-20 o l’AP-7, o l’ame-
naça a l’equilibri ambiental que 
poden suposar són alguns d’ells. 
La transmissió de malalties als 
animals domèstics, danys en 
zones verdes o en infraestructu-
res i mobiliari urbans són uns 
altres dels motius que justifi-
quen el servei, a més dels possi-
bles atacs a animals o persones. 

Impulsen un ambiciós 
projecte de restauració 
ambiental per al Millars
U El Consorci Gestor del 
Paisatge Protegit de la 
Desembocadura del Millars ja 
ha començat a treballar en 
col·laboració amb la Fundació 
Global Nature per a fer possible 
el projecte de recuperació, res-
tauració ambiental i lluita con-
tra el canvi climàtic més ambi-
ciós des de la creació d’aquest 
ens de gestió del riu.  

Poques setmanes després de 
l’adhesió al projecte LIFE 
Aiguamolls 5.0 que lidera la 
Fundació Global Nature i que té 
per objectiu canalitzar fons 

europeus per a la restauració i 
gestió 5.0 del corredor d’aigua-
molls costaners de la 
Comunitat, representants de la 
Junta de Govern del Consorci, 
encapçalats pel president i alcal-
de de Vila-real, José Benlloch, 
juntament amb les alcaldesses 
de Borriana i Almassora, Maria 
Josep Safont i Merche Galí, i el 
regidor de Sostenibilitat i Medi 
Ambient de l’Ajuntament de 
Vila-real, José Ramón Ventura 
Chalmeta, s’han reunit amb 
membres de la Fundació Global 
Nature per a començar a traçar 

les línies de col·laboració i defi-
nir l’actuació ambiental per a la 
qual es pretén obtenir finança-
ment europeu. Per part de 
Global Nature han participat en 
la trobada el coordinador de 
projectes mediambientals, 
Antonio Guillem, i la tècnica 
ambiental Sonia Monferrer. 

«Estem davant d’un moment 
històric per l’impacte que el 
canvi climàtic està ocasionant 
ja en l’àmbit global i també en 
els nostres ecosistemes més 
pròxims, però també tenim 
davant de nosaltres una gran 
oportunitat per a revertir i fre-
nar els efectes nocius de l’acció 
humana en el medi ambient a 
través de la inversió que des 
d’Europa arribarà en els 
pròxims anys amb el Pla de 
recuperació, transformació i 
resiliència dels fons Next 
Generation», explica el presi-
dent del Consorci Gestor. La Junta de Govern del Consorci s’ha reunit amb membres de Global Nature.
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La primera media hora en el aparcamiento será gratuitahasta febrero del 2025.

Vila-real prorroga la bonificación 
del párking de la plaza Major

  

U El Ayuntamiento prorrogará 
dos años más la bonificación de 
la tarifa del aparcamiento públi-
co de la plaza Major para facili-
tar el estacionamiento en la 
zona centro y una movilidad 
que contribuya a incentivar la 
actividad económica en la ciu-

incentivo para que esta infraes-
tructura facilite el acceso al cen-
tro de la ciudad y a los servicios 
y establecimientos comerciales, 
de manera que, además de ser 
beneficiosa para una movilidad 
ordenada, suponga también un 
impulso de la actividad econó-
mica», señala el concejal de 
Movilidad, Emilio M. Obiol. 

Así, este departamento ha 
iniciado el procedimiento para 
prorrogar por dos anualidades 
más el actual acuerdo con la 
concesionaria del parking, que 
finaliza el 4 de febrero de 2023. 
De esta manera, la ampliación 
del plazo supondrá que la vigen-
cia de la medida se mantendrá 
hasta el 4 de febrero de 2025. 
Para asumir la medida, el 
Ayuntamiento reserva 117.000 
euros anuales. 

«Seguimos trabajando para 
hacer posible una movilidad 
urbana sostenible facilitando el 
aparcamiento en la ciudad», 
detalla Obiol,

Vila-real contratará 
dos técnicos expertos 
en fondos europeos 
U El Ayuntamiento ha solici-
tado subvención a la 
Conselleria de Economía 
Sostenible, Sectores 
Productivos, Comercio y 
Trabajo, para la contratación 
de dos técnicos para la capta-
ción y gestión de fondos euro-
peos, en el marco del Plan de 
Recuperación, Transforma-
ción y Resiliencia financiado 
con los fondos Next 
Generation de la Unión 
Europea. «Los fondos europeos 
son una oportunidad que no 
podemos  de ninguna manera 
desaprovechar, por lo que 
resulta muy importante dispo-
ner de personal específico 
para la captación de fondos», 
valora el edil de 
Internacionalización y Proyec-
tos Europeos, Eduardo Pérez. 

La convocatoria de la 
Generalitat contempla 300 
puestos en toda la Comunitat. 
Para participar en el proceso 
de selección, a cargo de 
Labora, las personas candida-
tas deberán estar inscritas 
como demandantes de 
empleo, tener una titulación 
universitaria y un nivel acredi-
tado en inglés o francés de al 

menos B1. Los candidatos se 
deberán inscribir en la oferta 
ERTEFE 2022 antes del 6 de 
septiembre, aportando toda la 
documentación requerida en 
el trámite. El contrato tendrá 
una duración máxima hasta el 
31 de diciembre de 2023 e 
incluye formación especializa-
da en la captación de fondos 
europeos para permitir que las 
ayudas de la UE lleguen a 
todos los municipios. 

 
AYUDAS HIISTÓRICAS 

«El Ayuntamiento lleva ya 
tiempo trabajando en la obten-
ción de fondos europeos, y de 
hecho hemos logrado una 
aportación histórica de 
200.000 euros para diseñar, 
con la participación de toda la 
sociedad, la nueva Vila-real del 
siglo XXI en el marco de la ela-
boración de la Agenda Urbana, 
además de otros 190.000 para 
ciberseguridad y varios proyec-
tos para los que hemos solici-
tado financiación, pendientes 
de resolver», detalla Pérez. 
«Esta convocatoria nos permi-
tirá seguir avanzando y mejo-
rar, para no perder ninguna 
oportunidad», concluye.

Con este servicio estable se mejorará el estado de vías rurales y cunetas.

SPV licita un plan permanente 
de mantenimiento de caminos

V
ila-real contará, a partir 
del último trimestre del 
año, con el primer servi-
cio estable para la lim-

pieza de caminos rurales y cune-
tas. Para ello, el departamento 
de Servicios Públicos trabaja en 
la licitación de un nuevo contra-
to que permitirá disponer, a lo 

Entrará en funcionamiento el último trimestre del año y sumará maquinaria específica

largo de todo el año, de una 
máquina especializada para el 
desbroce de caminos. «Esta 
maquinaria es mucho más efi-
ciente que el trabajo manual 
que realizamos en la actualidad 
y que reforzamos durante el 
verano con las brigadas del paro 
agrario. Lo que un equipo de 10 

personas hace en un día, la 
nueva máquina lo podrá hacer 
en apenas unas horas», explica 
el concejal de SPV, Xus 
Madrigal. 

«Con este nuevo contrato, 
impulsaremos el primer Plan de 
mantenimiento permanente en 
la red de caminos del término; 
red que no sólo es fundamental 
para nuestra agricultura sino 
que también es muy utilizada 
por los vecinos y vecinas en sus 
masets y segundas residencias. 
Una solución definitiva a los tra-
bajos que estamos seguros que 
permitirá mejorar mucho el 
estado de los caminos y que 
incluso nos permitirá actuar 
también en los solares munici-
pales», detalla Madrigal, quien 
advierte que el departamento 
ha estado trabajando en este 
plan de mantenimiento perma-
nente desde hace tiempo.  

«La irrupción de la covid-19 
nos obligó a modificar las prio-
ridades y centrarnos en la lucha 
contra la pandemia. Pero, aun-
que nos ha frenado, no nos paró 
y ahora estamos ya en disposi-
ción de licitar este nuevo servi-
cio estable para la limpieza de 
nuestros caminos», agrega el 
responsable de SPV. El contrato 
saldrá a licitación por unos 
30.000 euros anuales, si bien 
Servicios Públicos tiene prevista 
ya una contratación temporal 
mientras dura el proceso admi-
nistrativo de adjudicación.

  

11 firmas pugnan por 
la limpieza de unos 60 
espacios municipales 
U Un total de 11 son las 
empresas que han presentado 
sus respectivas propuestas al 
concurso convocado por el 
Ayuntamiento de Vila-real 
para elegir las mercantiles que 
llevarán a cabo la limpieza de 
los edificios y dependencia 
municipales y que se licitó por 
un importe de 1.569.764 euros 
y para un periodo de un año, 
prorrogable a un total de cua-
tro ejercicios. 

El concejal de Servicios 
Públicos, Xus Madrigal, incide 

en que el nuevo contrato 
«mejora el anterior y optimiza 
aspectos en los que se observa-
ron carencias». 

En concreto, el contrato  
consta de tres lotes para aten-
der el mantenimiento de cen-
tros educativos; espacios cultu-
rales, dependencias de la 
Policía Local y museos; y otro 
para el resto de instalaciones y 
servicios del consistorio. En 
total, más de 60 espacios pro-
piedad del Ayuntamiento o 
alquilador por este.

El concurso engloba centros educativos, para la juventud o museos.

  

dad. El consistorio mantiene un 
acuerdo con la empresa conce-
sionaria de dicho parking por el 
que los primeros 30 minutos de 
aparcamiento son gratuitos 
para los usuarios.  

«El Ayuntamiento asume el 
coste de esta medida como un 
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Vila-real completa la apertura 
histórica de las calles de Herarbo

E l Ayuntamiento ha abier-
to al tráfico las calles 
Alfred Nobel e Isabel de 
Villena, así como el tramo 

de paseo peatonal de la calle 
Carinyena, tras completar la 
urbanización del solar que ocu-
paba la empresa Herarbo; un 
proyecto que cumple una rei-
vindicación histórica del barrio 
del Hospital y que ha sido posi-
ble gracias a la colaboración de 
la familia Arenós, propietaria 
de Herarbo, que además ha cedi-
do temporalmente los solares 
resultantes de la urbanización 
como aparcamiento para dar 
servicio a esta zona que concen-
tra una importante actividad de 
servicios. El alcalde, José 
Benlloch, y el concejal de 
Territorio, Emilio M. Obiol, han 
visitado las calles, por las que ya 
pueden circular vehículos y pea-
tones, acompañados por Ramón 
Arenós, uno de los propietarios; 
el presidente de la asociación de 
vecinos del Barrio del Hospital, 
Jesús Notari; representantes de 
la empresa Pavasal y técnicos 
municipales del área de 
Territorio y Movilidad.  

 
DOS DÉCADAS DE REIVINDICACIÓN 
Benlloch ha subrayado que el 
proyecto, cuyo coste de ejecu-
ción ha ascendido a cerca de 
150.000 euros, «puede que sea 
poco ambicioso desde el punto 
de vista económico, pero hay 
detrás todo un trabajo y un cam-
bio de paradigma en la gestión 
urbanística que pone solución a 
20 años de reivindicaciones por 
parte de los residentes del 
barrio, por las dificultades de 
movilidad y otros problemas 

La ciudad abre las calles Alfred Nobel e Isabel de Villena para ganar en calidad de vida, movilidad y oportunidades 

Benlloch y Obiol junto a técnicos municipales, responsables de Pavasal  y representantes del barrio del Hospital y de la familia Arenós, propietaria de los solares.

  

que ocasionaba el emplaza-
miento de una empresa que 
había ido creciendo en una 
zona residencial».  

El alcalde ha avanzado que 
los trabajos desarrollados for-
man parte de «una primera fase 
de un proyecto más ambicioso, 
para mejorar la comunicación 
hacia la zona sur de la ciudad». 
Benlloch ha afirmado que «es 
una zona de gran crecimiento 
que requiere de actuaciones 
inteligentes» y en este sentido 
ha anunciado que «estamos tra-
bajando ya para contactar con 
los propietarios de los terrenos 
contiguos para poder abrir tam-
bién las calles hacia el parque 
del Llorón» y mejorar aún más 
la movilidad en el barrio. El alcalde ha dado detalles de esta actuación y ha avanzado que se trata de una primera fase de un proyecto mayor.

 el Periódico de Castellón

El Alto Palancia, a solo un clic
Mediterráneo aloja en su página web 
un espacio dedicado específicamente
 al Alto Palancia, que recoge toda la 

información puntual de Segorbe, 
Altura, Viver, Jérica, Soneja, Navajas 
y demás municipios de la comarca.

Descubre el Alto Palancia con Mediterráneo
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El Ayuntamiento ofrecerá a la Conselleria de Educación el solar, de 750 metros cuadrados,  que adquirió en 2019.

Vila-real ofrece al Consell crear la 
sede de la EOI junto a los juzgados 

E
l Ayuntamiento ofrecerá 
a la Conselleria de 
Educación, Cultura y 
Deporte el solar que 

adquirió en el 2019, entre el 
Palau de Justícia y el hotel Vila-
real Palace, para construir en él 
la sede comarcal de la Escuela 
Oficial de Idiomas (EOI) que, 
pese a crearse en el 2018, sigue 
ocupando las mismas depen-
dencias en el IES Francesc 
Tàrrega que cuando tenía rango 
de sección local. 

Aunque la parcela se compró 
en su día para habilitar una 
zona de aparcamiento y com-
pensar así el espació que ocupa-
rá la futura comisaría de la 
Policía Nacional en el párking 
junto a Carrefour, el ejecutivo 
local considera que existe en la 
zona suficiente lugar para el 
estacionamiento de vehículos, 
por lo que se ha decidido que es 
un «terreno idóneo» para la EOI 
comarcal, a lo que se suma que 
se ha dado solución a los proble-
mas de edificabilidad del solar. 

Tanto es así que sobre la par-
cela, que cuenta con una super-
ficie de 750 m2, puede edificar-
se un edificio de siete plantas --
planta baja y seis alturas--, lo 
que sumaría un total de 5.250 
m2 de espacio para aulas y otras 
dependencias de la sede de la 
Escuela Oficial de Idiomas de la 
Plana Baixa, que engloba a Vila-
real, Burriana, la Vall d’Uixó, 
Onda, Nules, Segorbe y l’Alcora. 

«La EOI es un proyecto funda-
mental para la nueva Vila-real 
del siglo XXI, una ciudad con 
vocación internacional que 
apuesta por la formación y por 
los idiomas como una herra-
mienta imprescindible para 
competir en un mundo globali-

El consistorio plantea que de construir el edificio en esta parcela, ubicada junto al Palau de Justícia, acoja la Escuela de Adultos
  

zado y para abrir nuevas oportu-
nidades de desarrollo económi-
co, cultural y social», señala el 
alcalde, José Benlloch. 

Pero la propuesta del equipo 
de gobierno recoge que este 
inmueble no solo sirva para la 
EOI sino que también pueda 
albergar la Escuela de Personas 
Adultas (EPA). En concreto, 
desde el consistorio interpretan 
que, atendiendo al decreto que 
establece las condiciones míni-
mas con que deben contar los 
espacios destinados a la 
Educación de Personas Adultas, 
se requerirían en torno a 350 m² 
para habilitar no menos de cua-
tro aulas, un laboratorio, una 
sala de informática y una biblio-

teca --todas ellas de 40 m²--, ade-
más de lavabos, despachos y un 
espacio para Secretaría. 

 
ESTUDIO DE LA PROPUESTA 

Por su parte, desde la 
Conselleria de Educación, 
Cultura y Deporte han traslada-
do su compromiso de estudiar 
la idoneidad de la parcela que el 
Ayuntamiento ha anunciado 
que cederá al organismo que 
encabeza Raquel Tamarit.  

Fuentes de Educación expli-
can que «la voluntad de la 
Conselleria es que la EOI de la 
Plana Baixa, con sede en Vila-
real, cuente con instalaciones 
propias pero el Ayuntamiento 
todavía no nos ha comunicado 

Plan piloto para 
que las sedes de 
entidades de 
vecinos acojan 
salas de estudio

U El Ayuntamiento impulsa 
un proyecto piloto para 
ampliar la disponibilidad 
actual de salas de estudio de 
la ciudad en colaboración 
con las asociaciones de veci-
nos. El objetivo de la iniciati-
va, impulsada por las áreas 
de Bibliotecas y Participación 
Ciudadana, es dar respuesta 
a la demanda de los usuarios, 
a la vez que pretenden acer-
car el servicio a los  barrios y 
dar a conocer las instalacio-
nes y actividades que desa-
rrollan las asociaciones veci-
nales. De momento, el pro-
yecto arrancará en cuatro 
sedes ciudadanas: Cervantes, 
El Pilar, Botànic Calduch y 
Sant Ferran.  

Por ello, los ediles de 
Bibliotecas y Participación 
Ciudadana, Eduardo Pérez 
Arribas y  Miriam Caravaca, 
respectivamente, informa-
ron de que han contactado 
ya con los responsables de 
estos colectivos y han mostra-
do total predisposición. El 
concejal de Bibliotecas seña-
ló que, en estos momentos, 
hay «una importante deman-
da de espacios para el estudio 
y una buena forma de exten-
der este servicio a distintos 
barrios y aproximarlo a los 
usuarios es a través de los 
locales de las asociaciones de 
vecinos, que también son 
recursos municipales».  

Está previsto que el pro-
yecto arranque en septiem-
bre, de manera que los nue-
vos espacios sean comple-
mentarios a las salas de 
estudio de la Biblioteca 
Universitària del 
Coneixement (BUC) y en la 
biblioteca de la UNED.

la intención de ceder la parcela 
en cuestión». 

Y añaden que, una vez el con-
sistorio comunique sus planes 
de ceder esos terrenos, «estudia-
remos si reúnen las condiciones 
necesarias para dictaminar si la 
superficie de la parcela y sus 
características hacen viable des-
plegar en ella todo el programa 
educativo de la EOI de la Plana 
Baixa. Si no fuese así, la 
Conselleria solicitará al 
Ayuntamiento que valore la 
cesión de otra parcela». 

En cualquier caso, de consu-
marse la viabilidad de los terre-
nos, se propondría al consisto-
rio construir la nueva sede de la 
EOI a través del plan Edificant.

Sin postores dos 
concursos de mejora 
de áreas empresariales 
U Otras dos licitaciones de pro-
yectos de obras, esta vez los sub-
vencionados por el Instituto 
Valenciano de Competitividad 
Empresarial (Ivace), han queda-
do desiertas, siguiendo la estela 
dejada por los concursos públi-
cos convocados por el 
Ayuntamiento de Vila-real para 
acometer los proyectos de crea-
ción de una estación de autobu-
ses --intercambiador de comuni-
caciones-- frente a la terminal de 
Renfe y la rehabilitación de la 
alquería ubicada en el jardín 
Botànic Calduch. 

Así, cerrado el plazo, hasta el 
consistorio no ha llegado ningu-
na propuesta de mercantiles de 
obra pública para acometer una 
nueva fase de la mejora del 
denominado clúster agroali-
mentario, en el entorno de la 
estación de tren, y tampoco 
para un nuevo tramo del polígo-
no industrial de la carretera de 
Onda, entre el casco urbano y el 
puente de la autopista. 

Unos proyectos que, en total, 
suman 450.000 euros, financia-
dos en su práctica totalidad por 
el Ivace, y cuyo objetivo no es 

otro que continuar con la 
modernización de espacios 
empresariales que ya se viene 
realizando desde hace unos 
años con la ayuda económica de 
la Generalitat. 

A partir de ahora, la incógni-
ta a descifrar es si el Ivace toma-
rá cartas en el asunto para 
implementar su aportación a 
los proyectos que queden desier-
tos ante el nulo interés de las 
empresas por optar a ejecutar-
los, como consecuencia del fuer-
te incremento del coste de mate-
riales derivado de las crisis del 
covid y de la originada por la 
guerra en Ucrania. 

Al respecto, el edil de 
Territorio, Emilio Obiol, pide a 
los responsables autonómicos 
«sensibilidad» ante esta proble-
mática, por cuanto una de las 
condiciones de la subvención es 
que los trabajos finalizaran 
antes del 31 de diciembre.

Dos candidatos para 
hacerse con la gestión 
del bar El Termet 
U Dos son las propuestas reci-
bidas por el Ayuntamiento 
para adjudicar el contrato de 
arrendamiento del bar-restau-
rante El Termet y de la activi-
dad, en régimen de concesión 
de la explotación, del bar-cafe-
tería de la piscina municipal 
de verano, a orillas del río. 

El actual contrato expira el 
próximo 7 de noviembre tras 
una década en vigor, en el caso 
del bar-restaurante El Termet, 
por lo que el consistorio ha 
dado inicio al proceso para 
mantener la actividad hostele-

ra en estos recintos de titulari-
dad municipal. Se fija como 
renta mínima a satisfacer por 
el arrendatario, correspon-
diente al local Bar-Restaurante 
El Termet un total anual de 
17.179,19 euros. En canon 
mínimo anual, la temporada 
va del 15 de junio al 15 de sep-
tiembre, en la cafetería de la 
piscina es de 1.089 euros. 

Entre los criterios de valora-
ción estará la mejora económi-
ca o la propuesta de realiza-
ción de obra, el personal o las 
medidas energéticas.
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Silvia Gómez junto a los responsables de Tots Units en la entrega de diplomas a los alumnos del taller pre-laboral.

Tots Units lleva su 
apoyo social y laboral a 
1.056 personas en 2021
La Fundación Tots Units ofreció 
ayuda, formación e intermedia-
ción laboral a un total de 1.056 
participantes durante el año 
2021, un ejercicio todavía mar-
cado por la pandemia durante 
el cual se ha logrado la inser-
ción laboral de 132 persones 
vulnerables.  

La concejala de Servicios 
Sociales, Silvia Gómez, ha acom-
pañado al presidente de Tots 
Units, Enric Reverter, y a su 
gerente, Charo Castelló, en la 
presentación de los datos del 
pasado ejercicio. Una memoria 

que, señala Gómez, refleja «la 
importantísima labor de la 
Fundación para ayudar a la 
inserción sociolaboral de colec-
tivos que, de otra manera, ten-
drían casi imposible acceder al 
mercado laboral y, con él, a la 
autonomía necesaria para desa-
rrollar su proyecto vital». «Un 
ejemplo de la importancia de 
nuestra alianza con la sociedad, 
que permite llegar donde el 
Ayuntamiento no puede», agre-
ga la edila de Servicios Sociales. 

«Venimos de una situación 
muy complicada y todo indica 

que van a venir momentos aún 
más difíciles. Tots Units está y 
estará aquí para ayudar a los 
más vulnerables, a los últimos 
de los últimos, a superar la 
situación», señala Reverter. Para 
ello, Tots Units ofrece tres servi-
cios principales de interven-

Recta final para 
eliminar la 
depuradora de 
Vora Riu

El Ayuntamiento prevé com-
pletar en breve la cesión de 
los terrenos necesarios a la 
Entidad Púbica de 
Saneamiento de Aguas 
Residuales (Epsar) para des-
bloquear la enquistada 
supresión de la depuradora 
de Vora Riu, después de que 
firmara la cuarentena de pro-
pietarios afectados. Los terre-
nos suponen una inversión 
de unos 135.000 euros que 
asume el organismo autonó-
mico, dependiente de la 
Conselleria de Emergencia 
Climática y Transición 
Ecológica. 

Así lo confirma el concejal 
de Territorio, Emilio Obiol, 
que destaca la complejidad 
de un procedimiento que, en 
un buen número de casos, se 
ha topado con la dificultad 
de saber de quién eran esas 
parcelas. Algo que se produ-
cía al no concretarse el nom-
bre de su dueño tras el falle-
cimiento del anterior, en lo 
que se denominan herencias 
latentes, es decir, aquellas 
que los herederos no ejecu-
tan, lo que hace que los datos 
en los Registros de la 
Propiedad queden obsoletos. 

La cesión del suelo a la 
Epsar desatascará la adjudi-
cación del proyecto, licitado 
por cerca de 2,8 millones  y 
está pendiente de este último 
trámite. Fueron 12 las empre-
sas que se presentaron al con-
curso y que esperan desde 
finales de 2019 la decisión de 
con qué mercantil formaliza 
la Administración autonómi-
ca la eliminación de la planta 
de Vora Riu y el desvío de las 
aguas que trataba a la depu-
radora de Almassora y a la 
mancomunada,  en el entor-
no del camí les Voltes.

Vila-real garantiza con 400.000 euros  
iniciales el futuro del cementerio

E
l equipo de gobierno de 
Vila-real trabaja desde 
hace tiempo en un plan 
de ampliación del cemen-

terio que garantice espacio para 
enterramientos a medio y largo 
plazo y que, en una primera 
fase, inyectará 417.248 euros a 
la construcción de 48 bloques 
de nichos de cuatro alturas, con 
los que quedará garantizado el 
espacio para inhumaciones 
durante el próximo lustro.  

Para hacerlo posible, el alcal-
de, José Benlloch, introdujo en  
la modificación de créditos 
aprobada en sesión plenaria 
extraordinaria la baja de las par-
tidas para la rehabilitación de la 
alquería del Botànic Calduch y 
el intercambiador de transpor-
tes en la estación de Renfe, 
cuyas licitaciones quedaron 
desiertas debido al alza expo-
nencial de costes derivada de la 
guerra de Ucrania, la inflación y 
la crisis energética. 

«Teníamos muchas ilusiones 
en estos dos proyectos, pero la 
realidad es la que es y en estos 
momentos no podemos volver a 
sacar a licitación unas obras por 
el 40% más de lo previsto, cuan-
do no sabemos si dentro de unos 
meses los precios volverán a 
encauzarse. Y licitar un proyec-
to cuando no tienes garantías 
de que vaya a poder ejecutarse y 
quede a medio construir es algo 
que este gobierno, a diferencia 
de los que nos precedieron, no 
vamos a hacer», valora Benlloch. 
«Tampoco podemos tener 
400.000 euros bloqueados cuan-
do hacen tanta falta para cosas 
como garantizar un sitio para 
dar sepultura a nuestros seres 
queridos», puntualiza. 

«La construcción de nuevos 

Con esta actuación de urgencia, el Ayuntamiento garantizará el espacio para inhumaciones para los próximos cinco años

Durante los últimos años ya han sido varios los proyectos acometidos para ampliar la capacidad del camposanto.

nichos es una necesidad urgen-
te. Nuestro compromiso ha sido 
siempre hacer todo lo posible 
para que los vila-realenses poda-
mos seguir enterrando a nues-
tros seres queridos en el actual 
cementerio y no tener que crear 
un segundo cementerio, como 
en su día pretendía el PP», ase-
gura el alcalde.  

Además de las obras actuales, 
se ha diseñado un plan de cho-
que para garantizar el espacio 
de enterramientos para cinco 
años, mientras se avanza en un 
plan a más largo plazo. Esta 

actuación consistirá en la 
ampliación de bloques de 
nichos situados en la parte anti-
gua del cementerio donde «hay 
posibilidad técnica y superficie 
suficiente para prolongar algu-
nos de los bloques». 

En 2017, el equipo de gobier-
no emprendió la remodelación 
integral del camposanto, obte-
niendo 620 unidades de entie-
rro, entre la creación de más de 
400 nuevas unidades y la refor-
ma de espacios ya existentes. 
Desde entonces, se ha sucedido 
varias actuaciones de mejora.

U El consistorio destina 

a esta actuación el 

presupuesto para otras 

obras cuyas licitaciones 

quedaron desiertas

ción: acogida y orientación, con 
746 usuarios de los cuales 352 
son nuevas altas, (el 62%) son de 
Vila-real; la formación ocupacio-
nal (177), con actividades como 
el taller prelaboral; y el progra-
ma de intermediación laboral, 
con 132 personas insertadas, el 

90% de Vila-real.  
Otra de las líneas de actua-

ción de Tots Units es la gestión 
ambiental, con Reciplana 
Recuperacions que gestionó la 
recogida de 1,1 millones de 
kilos de textil, 337.020 kilos de 
papel o 105.455 kilos de RAEE.
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La piscina del Termet estrena 
zona de pícnic y sombra. Con el 
final de la temporada deportiva, 
la piscina del Termet abre a partir 
de agosto exclusivamente para el 
baño público y, con él, la 
Concejalía de Deportes y Salud 
ha querido también habilitar la 
zona de pícnic junto a la playa del 
Millars, completando de esta 
manera el equipamiento con una 
zona de sombra y recreo que 
amplía las prestaciones del recin-
to. Esta zona de pícnic se creó por 
primera vez en el verano de 2014 
y con unos 225 metros cuadrados 
y vistas al río, dispone de zona 
recreativa donde los usuarios 
pueden comer o disfrutar del 
entorno, con acceso directo 
desde el recinto de la piscina.

U LA PISCINA DEL 
TERMET RECUPERA           
LA ZONA DE PÍCNIC 

 

El alcalde, José Benlloch, ha 
recibido al presidente provin-
cial de Cruz Roja, Esteban 
Fortea, acompañado de la pre-
sidenta local, Mª Carmen 
Galindo, y el coordinador pro-
vincial, Óscar Meseguer, para 
valorar el funcionamiento del 
convenio anual que el 
Ayuntamiento mantiene con 
la entidad, en el marco de la 
alianza con la sociedad.  

Según la memoria de la 
ONG, el convenio de colabora-
ción con el Ayuntamiento per-
mitió realizar el año pasado 
8.379 intervenciones, en ámbi-
to como el empleo, la salud, la 
inclusión social o la educa-
ción. La aportación municipal 
a Cruz Roja Vila-real ha sido 
ascendente en los últimos 
años hasta situarse en los 
150.000 euros de este 2022. 

Benlloch ha defendido el 
modelo de colaboración con la 
sociedad civil que ha pasado 
de inyectar, mediante conve-
nios y subvenciones, apenas 

La labor de Cruz Roja,  
ejemplo de la alianza 
social del consistorio

 

Los conventos locales han recibido la 
imagen de la Virgen peregrina de la 
Cueva Santa gracias a la Delegación 
diocesana para la Vida Consagrada 
del obispado de Segorbe-Castellón.

U VISITA DE LA VIRGEN 
PEREGRINA DE LA CUEVA 
SANTA A LA CIUDAD

 

El 60% de voluminosos se 
deposita de forma incorrecta
El consistorio incidirá en acciones de educación ambiental para revertir este porcentaje

E l proyecto piloto Civismo 
Verde, impulsado por la 
Concejalía de 
Agricultura, Sostenibi-

lidad, Transición Ecológica, 
Energética y Medio Ambiente, la 
Concejalía de Servicios Públicos, 
la empresa de economía social 
Reciplana y la empresa pública 
de gestión de residuos 
Reciplasa, ha contabilizado un 
total de 705 puntos de depósito 
de voluminosos en la vía públi-
ca en el primer mes desde que 
se iniciara esta campaña con el 
fin de atajar el problema del 
abandono de voluminosos y 
residuos de aparatos eléctricos y 
electrónicos (RAEE), y promover 
su reutilización y reciclaje.  

Un primer balance de este 
proyecto constata que el 60% de 
los depósitos en la vía pública se 
ha realizado de forma irrespon-
sable, sin realizar el correspon-
diente aviso al servicio gratuito 
de recogida, por lo que el 
Ayuntamiento ya perfila posi-
bles acciones para poner solu-

ción a esta problemática a tra-
vés del nuevo contrato de reco-
gida de residuos y limpieza via-
ria que ya ha entrado en vigor y 
que contempla, entre otras 
mejoras, la figura de los educa-
dores ambientales que permiti-
rá acentuar la labor de concien-
ciación para acabar con estas 

Personal de la empresa Reciplana han identificado los puntos de depósito.

 

aparecen con mayor frecuencia 
residuos voluminosos sin previo 
aviso, así como los avisados, y 
una clasificación del material 
susceptible de recuperar o reci-
clar. El objetivo es estudiar los 
focos y naturaleza de los volu-
minosos y los costes tanto 
ambientales como económicos 
que la mala praxis de la ciuda-
danía produce en esta fracción 
de residuos. A partir del análisis 
de los puntos de vertido detecta-
dos, se está perfilando un 
patrón de conducta y se está 
estudiando el potencial de recu-
peración y reutilización de los 
voluminosos y RAEE localiza-
dos; en este sentido, los prime-
ros datos apuntan a que al 
menos un 17% de los puntos 
localizados, tanto los avisados 
correctamente como aquellos 
irregulares, tienen un potencial 
en la recuperación y tratamien-
to del residuo, por lo que optan 
a tener una segunda vida. 

 
RECUPERACIÓN DE MUEBLES 
Asimismo, tras la catalogación 
de los residuos y materiales, se 
ha identificado el nicho más 
importante de recuperación en 
la fracción de los muebles, con 
un 79,5%, aunque por el contra-
rio los somieres abandonados 
en puntos incontrolados a causa 
de su depósito irregular está 
generando problemas en la vía 
pública, puesto que en sólo vein-
ticuatro días se han podido 
identificar 90, de los que 41 no 
han recibido aviso. Así las cosas, 
el estudio de los voluminosos en 
vía pública constata en función 
de los puntos de vertido que 6 
de cada 10 vecinos no practican 
un civismo verde y en fin de 
semana la media pasa a ser de 7 
de cada 10.

700.000 euros en 2011 a los 
tres millones de este año. 

«El Ayuntamiento aporta a 
Cruz Roja Vila-real casi el 50% 
de los fondos que hacen posi-
ble que, durante el año 2021, 
la entidad haya atendido a 
1.146 personas, la mayoría de 
ellas (19%) niños y personas en 
situación de extrema vulnera-
bilidad (17,5%)», agrega. 
Personas mayores (15,6%), 
desempleados (15%), solicitan-
tes de asilo (11,4%) o mujeres 
en dificultad (8,1%) son otros 
de los colectivos atendidos. 
«Todo esto no habría sido posi-
ble, sin duda, sin la aportación 
del personal de Cruz Roja y sus 
voluntarios, una red de 70 per-
sonas dispuestas a dar su tiem-
po en beneficio de una socie-
dad mejor», aplaude el alcalde. 

Benlloch también abordó 
con la dirección de la ONG el 
avance de la nueva sede de la 
entidad, en la antigua estación 
de la Panderola, que se prevé 
abrir en septiembre.

U El proyecto Civismo 
Verde identifica 705 
puntos de depósito de 
voluminosos en la vía 
pública en solo un mes

actitudes poco sostenibles. 
Gracias a este proyecto pione-

ro, que llevan a cabo tres traba-
jadores de la empresa de econo-
mía social Reciplana, se está ela-
borando un estudio técnico de 
georeferenciación para identifi-
car aquellas zonas en las cuales 

  U EL PLAN PILOTO DE LA 
AGENDA URBANA 
CELEBRA SESIONES DE 
FORMACIÓN EN LÍNEA

El plan piloto de la Agenda 
Urbana ha celebrado una serie de 
sesiones formativas en línea, diri-
gidas tanto al personal municipal 
como a la ciudadanía en general, 
con el objetivo de informar y sen-
sibilizar sobre los objetivos de la 
Agenda Urbana y el trabajo parti-
cipativo que ha impulsado el 
equipo de gobierno para «diseñar 
juntos y juntas la nueva Vila-real 
del siglo XXI». Para este trabajo, el 
Ayuntamiento ha obtenido una 
subvención de 200.000 euros de 
la Unión Europea a través del Plan 
de recuperación, transformación 
y resiliencia financiado con fon-
dos Next Generation.
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Representants municipals, del món de la festa, de Porcelanosa i la cort d’honor durant la presentació del programa.

El Gran Casino va acollir tant la presentació del programa com el repartiment, per part de la reina i les dames de la cort d’honor, del llibret d’actes per als 10 dies de festejos patronals.

Les festes de la Mare de Déu de la 
normalitat sumen més de 200 actes

M és de 200 actes, amb 
especial protagonisme 
de la música, la gastro-
nomia, l’esport, les 

tradicions i la devoció de la ciu-
tat per la moreneta, configuren 
el programa de festes de la Mare 
de Déu de Gràcia 2022, les pri-
meres sense restriccions després 
de la pandèmia, que Vila-real 
celebrarà fins a l’11 de setem-
bre. L’alcalde de la ciutat, José 
Benlloch, acompanyat de la 
reina, Maria Carmona, i dames 
de les festes, el president de la 
Junta de Festes, Toni Carmona, i 
el regidor de Festes, Diego A. 
Vila, ha presentat el programa, 
que enguany està patrocinat per 
Porcelanosa, en el 50é aniversa-
ri del grup vila-realenc. En 
representació de la companyia, 
han participat els responsables 
de Comunicació i de Relacions 
Institucionals, José Pascual 
Pesudo i Javier Fuster.  

«Les festes són economia, 
identitat, símbols i tradicions 
que ens uneixen a tots i a totes. 
Una demostració en només 10 
dies del que és Vila-real: una ciu-
tat amb cor de poble que no vol 
deixar d’avançar», destaca 
Benlloch, que ha fet una crida a 
la festa, però també a evitar 
«determinades actituds que alte-
ren la convivència». Referent a 
això, des del punt de vista de la 

El reforç de seguretat contra agressions masclistes i en els bous al carrer són dos dels aspectes que centraran la tasca de les forces i cossos de seguretat

U Benlloch defensa que 
els festejos són símbols, 
tradicions, economia, 
identitat i una mostra 
del que és la ciutat

seguretat, s’intensificarà la llui-
ta contra les agressions masclis-
tes, punxades i atacs de submis-
sió química a través de les 
voluntàries del Grup de Dones 
de Vila-real i professionals espe-
cialitzats. En relació als especta-
cles taurins i els últims inci-
dents en els festejos de bous al 
carrer en la Comunitat, 

Benlloch ha apel·lat a la col·labo-
ració ciutadana i a extremar les 
mesures de seguretat.  

 
REFORÇ DE LES ACCIONS 
Amb aquest objectiu, s’han pro-
posat mesures per a reforçar 
més la seguretat en el recinte de 
la vila, com la instal·lació de 
panells informatius en diversos 

idiomes, l’expedició de carnets 
de voluntari taurí o millorar la 
cooperació entre aquests agents 
i la Policia Local, entre altres. 
«No existeix el risc zero en una 
activitat que mou milers de per-
sones, i el bou al carrer ho és, 
amb més de 10.000 aficionats 
que accedeixen a la nostra vila. 
Però treballarem perquè 
puguem viure les nostres festes 
en convivència, sense actituds 
que ens amarguen la festa a tots 
i, per descomptat, sense agres-
sions masclistes», abunda.  

«En les festes de Sant Pasqual 
passades, acabàvem pràctica-
ment d’eixir de la covid-19 i 
encara teníem un cert temor a 
les diferents onades que s’ana-
ven produint. Ara, encara que la 
pandèmia no ha finalitzat i hem 
d’actuar amb precaució i com-
plint restriccions com la màsca-
ra en el transport públic, estem 
en condicions de viure les festes 
de la nostra patrona amb abso-
luta normalitat», incideix 
l’alcalde, que ha convidat veïns 
i visitants de la província a gau-
dir del programa. «Més de 200 
actes completament gratuïts, 
que no serien possibles sense el 
treball de molta gent, Junta de 
Festes, Comissió de Penyes i tots 
els que fan possible que vis-
quem les festes en convivència i 
en pau», conclou.

IFestes de la Mare de Déu de Gràcia
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La Junta de Seguretat s’ha reunit abans de les festes per a coordinar accions.

Protocol especial de 
prevenció contra 
agressions sexistes

  

U L’alcalde, José Benlloch, i la 
subdelegada del Govern, 
Soledad Ten, han presidit la 
Junta Local de Seguretat amb 
motiu de les festes patronals de 
la Mare de Déu de Gràcia, que 
ha acordat activar el major dis-
positiu policial per a garantir la 
normalitat i la seguretat en les 
festes. Aquest dispositiu, que se 
suma als protocols ja habituals 
altres anys per als actes multitu-
dinaris, els espectacles o la con-
ciliació de l’activitat en les pen-
yes amb la convivència veïnal, 
suposarà un reforç enfront de 

les agressions masclistes, 
punxades i casos de submissió 
química que han provocat 
l’alarma aquest estiu, a més de 
la seguretat en els actes taurins. 

«Totes les forces de seguretat 
-Guàrdia Civil, Policia Nacional, 
unitat adscrita de la Policia 
Autonòmica i Policia Local- esta-
ran unides i coordinades per a 
garantir que puguem viure les 
festes de la nostra Mare de Déu 
de Gràcia amb la màxima nor-
malitat i d’una manera segura 
per a totes i per a tots», apunta 
Benlloch, que avança que el dis-

positiu reforçarà en tots els 
actes la presència de policies de 
paisà per a ser més eficaços. 

Així mateix, Benlloch ha 
recordat que el protocol de 
seguretat contra les agressions 
sexistes, les punxades a dones i 
els possibles casos de submissió 
química inclou també el Punt 
Violeta d’informació, prevenció 
i assessorament a la ciutadania, 
i que s’ha coordinat amb la 
Policia Local, la Policia 
Nacional, Protecció Civil, la 
Regidoria d’Igualtat, i el Grup 
de Dones de Vila-real. Vila-real 
compta des de fa anys amb un 
Punt Violeta que es veurà 
reforçat ja que les voluntàries 
del Grup de Dones que ajuden 
en aquesta tasca d’informació i 
atenció estaran formades per 
personal especialitzat. El Punt 
Violeta se situarà a la Casa dels 
Mundina, els dies 2, 3, 5, 9 i 10, 
de 23.00 a 1.00 hores.

Vila-real exhibirà nou 
bous braus durant les 
festes patronals

U Millares, Voltalegre, Sonia 
González, Gómez de Morales, 
El Freixo, La Palmosilla, 
Valdemoro, Fernando 
Sampedro i Centelles són les 
nou ramaderies que exhibi-
ran els nou bous en les festes 
patronals de la Mare de Déu 
de Gràcia de Vila-real. 

Als tres animals patroci-
nats per la Comissió del Bou, 
organisme que depén de la 
Junta de Festes, se sumen els 
dos que finança la Comissió 
de Penyes i els quatre de les 
associacions Bou de Sant 
Pasqual, Octavio Chacón, 1 
Bou + i Amics de Centelles. 
En el cas d’aquesta última 
entitat, creada en homenatge 
al ramader Guillermo 
Centelles, és la primera vega-
da que un dels seus bous 
braus recorrerà la vila. 

El calendari taurí de les 
festes de setembre s’iniciarà 
el dissabte 3 amb l’exhibició 

de dos dels braus aportats per la 
Junta de Festes i finançats per 
l’Ajuntament i un de la 
Comissió de Penyes. El dimarts 
6 serà el torn dels presentats per 
Bou de Sant Pasqual i 1 Bou +. El 
dimecres 7 donaran solta als de 
les associacions Octavio Chacón 
i Amics de Centelles. I el dissab-
te 10 tancaran els festejos tau-
rins amb un dels exemplars de 
la Junta de Festes i un altre de la 
Comissió de Penyes. 

 
‘ENCIERRO’ NOCTURN 

Torna a la programació de 
setembre un habitual, l’encierro 
d’embolats que tindrà lloc el 6 
de setembre, a les 23.00 hores, 
abans de l’embolada dels bous 
de la Palmosilla i Fernando 
Sampedro. L’Associació Amics 
del Bou ofereix animals de la 
ramaderia de Fernando 
Mansilla i els encarregats d’efec-
tuar l’embolada seran els inte-
grants de Hermanos Batalla.

Torna a la programació taurina l’’encierro’ de bous embolats.

  

El regidor, Diego Vila, i el president de la Junta de Festes, Toni Carmona, van donar a conéixer les actuacions de setembre.

La Oreja de Van Gogh, cap de 
cartell dels actes musicals

L
a Oreja de Van Gogh i 
Dani Fernández encapça-
laran el cartell musical de 
les festes de la Mare de 

Déu de Gràcia, amb una impor-
tant novetat: la incorporació del 
parc de la Maiorasga com a 
espai per a grans concerts des-
prés de les experiències positi-
ves de l’Arenal Sound o els 
espectacles de FITCarrer. Un tri-
but a Camilo Sesto, Orkesta 
Paraíso, Reincidentes o la Coral 
Sant Jaume, en la commemora-
ció del seu 40é aniversari, com-
pleten la banda sonora de les 
festes en honor a la patrona de 
Vila-real. Totes les actuacions 
són completament gratuïtes. 

El regidor de l’àrea, Diego A. 
Vila, i el president de la Junta de 
Festes, Toni Carmona, han pre-
sentat el cartell de concerts, en 
el qual les orquestres tornen a 
cobrar un protagonisme espe-
cial per a amenitzar els grans 
esdeveniments: Scream per a la 

La ciutat suma el parc de la Maiorasga com a espai per a concerts i activitats de gran format

Nit de penyes amb tombet de 
bou i Avenida Sur per al 
Macrosopar de veïns i veïnes, a 
les quals se sumarà l’orquestra 
Montesol amb el seu espectacle 
infantil La hechicera.  

«Però, sens dubte, el plat fort 
d’aquestes festes arribarà amb 
La Oreja de Van Gogh, formació 
que havia d’haver-nos acom-
panyat ja en les festes de maig 
de 2020, però la irrupció de la 
pandèmia va fer impossible. La 
banda basca és una de les més 
importants del pop nacional i 
ha donat recentment una nova 
demostració del seu talent i 
capacitat per a atraure el públic 
en l’Arenal Sound. Una aposta 
segura per al primer divendres 
de les festes, per a la qual estre-
nem el parc de la Maiorasga 
com a recinte per a grans con-
certs», explica Vila.  

«Després de les primeres 
experiències amb els concerts 
de Vila-real de l’Arenal o el 

FITCarrer, hem vist que la 
Maiorasga funciona molt bé en 
les actuacions, té amplitud i 
capacitat, per la qual cosa 
volem donar-li un impuls com a 
espai de grans concerts, sobre-
tot tenint en compte les obres 
que hi ha en l’actualitat a la 
plaça de l’Estadi de la 
Ceràmica», puntualitza Vila. 

L’altre plat fort de les festes 
serà Dani Fernández. L’exmem-
bre de la boyband Auryn arriba a 
Vila-real després del seu èxit en 
l’Arenal Sound, per a omplir la 
plaça Major l’últim dissabte de 
les festes.  

 
ACOMIADAMENT COMMEMORATIU 

El tancament musical de la 
Mare de Déu de Gràcia tindrà 
enguany un marcat caràcter 
local, de la mà de la Coral Sant 
Jaume i el seu 40é aniversari, en 
el qual la llorejada formació 
coral vila-realenca repassarà els 
èxits del pop dels 80. 
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VIERNES, 2 DE SEPTIEMBRE

13.00  Volteo de campanas y cohetes 
en el Jardín de Jaume I.

13.30  Inauguración del recinto de la 
marcha en la Av. Europa.

18.00  Salida de la imagen de la Virgen 
de Gràcia desde la ermita.

18.30  Discomóvil en el Raval del Car-
me, 48.

19.00  Recepción de la Virgen de Grà-
cia delante del colegio Virgen del 
Carmen. Traca y suelta de palo-
mas. Seguidamente procesión 
hasta la Arciprestal, canto del 
Tota Pulchra y recepción.

19.00  Tardeo en las calles Salvador, 
San Vicent y Zumalacárregui.

19.30  Ofrenda de flores por la c/ Er-
mita hasta la Arciprestal.

19.30  Tardeo en las calles Cervantes, 
Pare Molina, Pere Gil y pl. Aliaga.

20.30  Entrega de la Llave de la Fiesta 
y Crida a la Festa en la pl. Vila.

22.00  Noche de rock en la pl. Llaura-
dor.

23.00  Xafarrup en la c/ Mayor Sant 
Doménech.

23.00  Discomóvil en el Raval del Car-
me.

23.00  Fiesta flamenca en la calle 
València.

23.30  La Oreja de Van Gogh en 
el parque de la Maiorasga. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

23.30  Remenber en la calle Zumala-
cárregui.

00.00  Discomóvil en las calles Bisbe 
Rocamora, Sant Vicent, en el Ra-
val del Carme y en la calle Salva-
dor.

01.00  Open festes party en el recinto 
de la marcha.

 

SÁBADO 3

09.00  Concurso de pintura rápida en 
la pl. Vila.

11.30  Entrada de toros y vaquillas 
por el recinto de la vila con re-
ses de la ganadería Infantes. 

 
 
 
 
 
 

11.30  Presentación oficial del nuevo 
vestido de la giganta Pinella en la 
pl. Mayor.

12.00  Paso solidario del manto de la 
Virgen en la iglesia Arciprestal.

12.00  Repique manual de campanas 
en el campanario de la basílica 
de Sant Pasqual.

13.00  Concurso de paellas en la Av. 
Murà.

 
 
 
 

 
 

15.00  Comida de peñas en la Av. 
Murà.

15.30  Novena en la iglesia Arciprestal.

16.00  Tardeo en las calles Bisbe Ro-
camora, plaza Escultor Ortells, c/ 
San Antoni, calle Salvador, calle 
Fábrica, la calle Pietat.

18.30  Toro por la vila de Millares, toro 
de el Freixo y toro de Sonia Gon-
zález.

19.00  Novena en la Arciprestal y misa.

20.00  Remember tasques en la calle 
Pare Molina.

22.30  Festival Nacional de Bailes de 
Salón Ciudad de Vila-real en la 
Pl. Mayor.

23.00  Toro embolado con los toros de 
la tarde y emboladas en la calle 
Josep Ramón Batalla.

23.30  Discomóvil en las calles St. Llú-
cia, València, c/ Reina Na Violant 
d’Hongria y Bisbe Rocamora.

00.00  Carajillada popular en la calle 
Ecce Homo, 61.

00.00  Jaleo Festival en c/ Sant Joan.

00.30  Discomóvil en la calle Carinye-
na, 67.

01.00  Fiesta Touché en el recinto de la 
marcha.

 
DOMINGO 4

10.00  Concentración de Seat 500 y 
vehículos clásico en el parque 
de la Maiorasga, a continuación 
desfile.

12.00  Concentración de nacidos en 
los años 2021 y 2022 en la plaza 
Mayor.

14.00  Mascletà en el parque de la 
Panderola, a cargo de Martí. 
 
 
 
 

17.30  Traslado de la imagen de San 
Pasqual desde la basílica a la 
iglesia Arciprestal.

18.00  Misa y procesión por las calles 
de costumbre.

19.00 Fiesta en la calle Exèrcit, 3.

21.30  Concurso de empedraos en el 
recinto de la marcha a continua-
ción macrodiscomóvil.

22.30  Tributo a Camino Sesto en la pl. 
Mayor.

23.30  Fiesta de la espuma con disco-
móvil en la calle Exèrcit, 3.

 
LUNES 5

11.00  Jugant, jugant en el parque del 
Botànic Calduch.

11.00  Foto oficial de la reina y damas 
en la plaza Mayor.

17.30  Jornada de puertas abiertas en 
el corro.

18.00  Tardeo en la calle Cervantes, 
26.

19.00  Elaboración de alioli antes de 
la xullà en la pl. Mayor.

19.00  Encierro infantil en la zona de 
cadafals.

19.00 Novena y misa en la Arciprestal.

21.00  Xullà por las calles de la ciudad. 

 
 
 
 
 
 

22.00 Dj en la calle Pietat, 20. 

23.00  Carretilla embolada para los 
pequeños en la zona de cada-
fals.

01.00  Fiesta Reggaeton Old School en 
el recinto de la marcha.

01.00 Actuación en la calle Exèrcit.

 
MARTES 6

11.00  Jugant, jugant en la plaza Sant 
Ferran.

18.30   Toro por la vila de Sampedro.

19.00  Espectáculo infantil en la pl. 
Mayor.

19.00  Novena a la Virgen de Gràcia y 
misa. Al finalizar, serenata.

23.00  Encierro de toros embolados 
de Fernando Mansilla. A conti-
nuación, toro embolado con los 
toros de la tarde con las embo-
ladas en al calle Josep Ramón 
Batalla.

01.00  Fiesta classics en el recinto de 
la marcha.

 
MIÉRCOLES 7

10.30 Subida al campanario.

11.00  Jugant, jugant en la zona cen-
tro.

18.30 Toro por la vila de Valdemoro.

18.30  Gala de la moda de Vila-real en 
la pl. Mayor.

19.00  Novena a la Virgend e Gràcia y 
misa.

19.00  Encuentro de Gracias y de ge-
melos en la plazoleta de la iglesia 
Arciprestal.

20.00 Actuación en la calle Pere Gil.

22.30  Orkesta Paraíso y Reincidentes 
en el recinto de la marcha.

23.00  Toro embolado con los toros de 
la tarde, con emboladas en la ca-
lle Josep Ramón Batalla.

 
JUEVES 8

10.30  Día del cine en Multicines Su-
cre Vila-real. Todas las exhibicio-
nes a 3 euros.

11.00  Jugant, jugant en el parque de 
la Maiorasga.

12.30  Entrada de vaquillas por las 
calles de costumbre y suelta de 
vaquillas en la zona de cadafals 
a cargo de la ganadería Bellés.

17.00  Champions beer en al calle Za-
lón, 7.

18.00  Teatro colombiano para los más 
pequeños en la pl. Colom.

18.30  Vaquillas por el recinto de la vila 
de Cali.

19.00  Novena en la iglesia Arciprestal. 
A continuación serenata y cánti-
co del santo rosario.

20.30  Arrels y baile de plaza en la pl. 
Vila.

21.30  Tombet de toro en el recinto de 
la marcha.

23.30  Orquesta y fiesta en el recinto 
de la marcha.

 
VIERNES 9

11.00  Jugant, jugant en el parque de 
la Glorieta y en la zona centro.

12.30  Entrada de vaquillas por las 
calles Zumalacárregui, Salvador, 
Josep Ramón Batalla y Raval del 
Carme y suelta de vaquillas en la 
zona de cadafals de la ganadería 
de Enrique Domínguez.

17.00  Tardeo en las calles Lluís Vives, 
5 y calle Climent.

18.30  Vaquillas en la zona de ca-
dafals de Enrique Domínguez. 
 
 

 
 
 
 

 
 

18.30  Marcha solidaria Holi Colors 
desde la plaza Mayor. A conti-
nuación fiesta remember en la 
calle Sant Joan.

19.00  Novena y misa en la Arciprestal.

19.00  Dj con clases de baile en el Ra-
val del Carme, 34.

19.00  Concierto solidario en la calle 
Tremedal, 35 y tardeo en la calle 
Pare Ramón Usó, 9 y Zumalacá-
rregui.

20.00  Actuación en c/ Pare Molina 2.

20.00  Festival remember en la calle 
Pere Gil, 2.

21.00  Macrocena de sobaquillo en el 
parque de la Maiorasga.

21.30  Orquesta en el parque de la 
Maiorasga.

23.00  Charanga en c/ Cervantes, 26.

23.30  Concierto en la calle Mayor 
Sant Doménech, 24 y discomóvil 
en la calle Sant Isidre, 8 y en el 
Raval del Carme, 37. 

00.00  Vaquillas enfundadas en la zona 
de cadafals de la ganadería Ca-
pota.

00.00  Discomóvil en la c/ Cervantes.

00.00  Fiesta del gomet en la c/ Mare 
de Déu dels Desemparats, 2.

00.30  Discomóvil en la calle Ecce 
Homo.

01.00  Friday Urban Fest en el recinto 
de la Marcha.

SÁBADO 10

11.30  Entrada de toros y vaquillas por 
el recinto de la vila.

12.00  Macrocomida de hermandad 
en el Passeig de l’Estació.

16.30  Campeonato local de bolos se-
rranos en la pista de la av. Euro-
pa.

17.30  Postisound en la calle Rei en 
Jaume, 15.

18.00  Tardeo en las calles Salvador, 
62 y Carinyena, 7.

18.30  Toro por la vila de la ganadería 
Voltalegre.

18.30  Fiesta en la calle Carinyena y 
tardeo en las calles Santa Anna, 
8 y en la glorieta Vint de Febrer.

19.00  Novena y misa en la Arciprestal.

19.00  Tardeo en las calles Santa Llú-
cia y Comunió, 12.

19.30  Repique manual de campanas 
en la basílica de Sant Pasqual.

20.00  Actuación en al calle Pare Moli-
na, 3.

23.00   Toro embolado con los toros de 
la tarde.

23.30  Dani Fernández en la pl. Mayor.

23.30  Discomóvil en las calles Beni-
carló, 40, Bisbe Rocamora y Zu-
malacárregui, 63.

01.00  Fiesta Mom disco en el recinto 
de la marcha.

 
DOMINGO 11

08.00  Desmontaje de cadafals.

10.30  Summer splash en el termet de 
la Virgen de Gràcia.

16.30  Último día de novena en la Arci-
prestal.

16.50  Ofrenda de flores a la Virgen de 
Gràcia en la iglesia Arciprestal.

17.00  Procesión de retorno de la ima-
gen de la patrona hasta la ermita.

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
19.45  Concierto 40 y Pop. Los 80s en 

concierto de la Coral Sant Jau-
me, en la pl. Mayor.

21.45  Traca final de fiestas, desde la 
basílica de Sant Pasqual hasta 
el ayuntamiento. A continuación 
correfoc.

22.30  Castillo final de fiesta s a cargo 
de la pirotecnia Martí en el par-
que de Alaplana.
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El Real Jazz ofrece tres conciertos  
en tres días en su vuelta al Auditori

C lara Peya, Javier Vercher 
y Yei Yi & Co protagoni-
zarán la edición de este 
año del Real Jazz que 

regresa, tras la pandemia, al 
interior del Auditori Municipal 
Rafael Beltrán Moner del 22 al 
25 de septiembre bajo la direc-
ción de Vicente Colonques. 

«Cada edición ha ido adap-
tándose a la realidad del 
momento y el 2022 no podía ser 
menos. Este año volvemos al 
Auditori para poder disfrutar de 
tres días de buena música con la 
comodidad que nos ofrece un 
espacio cerrado y que a buen 
seguro que nos hará vivir 
momentos mágicos», indica la 
edila de Cultura, Rosario Royo, 

«Otro incentivo que tiene 
este festival es el convenio que 
hemos firmado con la 
Corporación Valenciana de 
mediados de Comunicación, a 
través de À Punt Mèdia, la radio-
televisión y el web autonómico-
valencianos, que nos permitirá 
llegar a mucha más gente», valo-
ra la concejala de Cultura. 

La pianista y compositora 
Clara Peya -viernes- presenta 
nuevo trabajo, su undécimo 
álbum Perifèria. El universo del 
artista se inspira esta vez en los 
espacios de paso, en los márge-
nes, en aquello que no hanque-
rido que miremos. Las periferias 
reales y emocionales que genera 
un sistema hostil que no nos 
abraza a todos. Javier Vercher -
sábado- presenta Agricultural 
Wisdom, un proyecto musical en 
que el saxofonista y compositor 
de carrera internacional cuenta 
con un sexteto formado por 
algunos de los mejores músicos 
residentes en València. Yei Yi & 
Co -domingo- llega con su nuevo 
proyecto A l’espai Nivi, con temas 
originales compuestos por José 

Clara Peya, Javier Vercher y Yei Yi & Co traerán sus propuestas musicales a la ciudad en actuaciones gratuitas con invitación

La pasada edición, a causa de la pandemia y para cumplir con las medidas vigentes, las actuaciones musicales tuvieron que celebrarse en un lugar al aire libre.

Muñoz, Carlos Medina i Jesús 
Gallardo. Cómo en anteriores 
trabajos, se puede escuchar la 
mezcla de ritmos hermanados 
con el jazz. 

Todas las actuaciones ten-

En años precovid, el festival también llegó a otros espacios como El Casino.

drán lugar a las 20.00 horas con 
entrada gratuita con invitación. 

Con una larga tradición y 
reputación consolidada en el 
mundo del jazz, Vila-real man-
tiene su apuesta por una de las 

manifestaciones más importan-
tes e influyentes de la música 
contemporánea con el festival 
Real   Jazz. El certamen nació en 
2016 para tomar el relevo de la 
tradición jazzística local, con-

centrando en un único fin de 
semana una selección de las 
mejores bandas del momento. 
El Real Jazz apuesta por ser un 
festival con denominación de 
origen valenciana.

El director del festival, Vicent Colonques.

ICiutat de Festivals, Congressos i Esdeveniments
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  ICiutat de la Ciència i la Innovació

Globalis ha retomado las sesiones de 
su Club Empresarial tras el parón 
veraniego. La actividad cuenta con el 
apoyo de la Cámara de Comercio y el 
Ayuntamiento de Vila-real.

U GLOBALIS RETOMA 
LAS SESIONES DE SU 
CLUB EMPRESARIAL

Portugal será el país invitado 
en la Feria Destaca del 2022
El evento de transferencia científica y tecnológica abordará los retos derivados de conflictos

E l próximo mes de noviem-
bre, entre los días 16 y 18, 
Vila-real acogerá una 
nueva edición de la Feria 

Destaca, el primer certamen de 
transferencia de conocimiento 
científico y tecnológico de la 
Comunitat Valenciana.  

El responsable de esta inicia-
tiva, y director de la Càtedra de 
Innovació Ceràmica Ciutat de 
Vila-real, Juan Carda, explica 
que en esta edición, como ya 
pasó en anteriores, habrá un 
país invitado. En este caso, será 
Portugal por lo que participa-
rán profesionales de centros 
como la Universidad de Aveiro. 
Así, por ejemplo, el profesor y 
catedrático del departamento 
de Ingenieria de los Materiales y 
Cerámica, João António 

Labrincha, que está previsto que 
imparta una charla inaugural 
de las mesas de retos. 

Unas mesas de retos, apunta 
Crada,  que abordarán, por 
ejemplo, la polarización o la 
falta de recursos, los conflictos 
entre países como China o 
Taiwan que afectan a la llegada 
de materiales como los semicon-
ductores o la «hipoteca» de traer 
energías desde otras áreas como 
Ucrania o Argelia. De ahí la 
importancia de «buscar alterna-
tivas sostenibles», indica el res-
ponsable de Destaca que incide 
también en potenciar la econo-
mía circular. 

Y aunque se recuperará la 
presencialidad, tras una edición 
fuertemente virtual por la pan-
demia en 2020, de estands de 

La Feria recupera la presencialidad en el Centre de Congressos pero no renunciará a las ventajas de la presencia online.

  

empresas se mantendrá la 
apuesta por la retansmisión del 
evento en streaming para acer-
carla a otras partes de España y 
del mundo ya que, por ejemplo, 
en países de Sudamérica la 
labor de la Càtedra y de Destaca 
tiene gran prestigio.  

Además, este año también se 
conmemorará el décimo aniver-
sario de la creación de la 
Càtedra por lo que habrá una 
actividad especial dentro de la 
programación de Destaca. Si no 
surgen cambios, será la tarde 
del día 16.  También participa-
rán activamente investigadores 
y representantes de empresas 
nacionales e internacionales 
para aportar su visión y conoci-
mientos sobre diferentes asun-
tos y durante el transcurso de 
Destaca se realizarán diferentes 
entregas de premios y se conme-
morará el Año Internacional del 
Vidrio que tiene lugar este 2022. 

Por otra parte, Destaca apos-
tará por la vertiente divulgativa 
para alumnado a partir de sexto 
de primaria. 

 
 

DIVERSIFICACIÓN  
Pero un poco antes, y en su afán 
de acercar la experiencia y labor 
que desempeñan desde Destaca 
más allá de fomentar la investi-
gación, Carda explica que se 
celebrará una jornada a mitad 
de octubre junto al 
Ayuntamiento de Oropesa y el 
CEEI para potenciar la econo-
mía de la zona norte de la pro-
vincia.

La vertiente divulgativa volverá a tener gran peso durante esta edición.

 

El X Foro de Innovación 
de Globalis debatirá 
sobre el Metaverso

U La Fundación Globalis orga-
niza el X Foro Nacional de 
Innovación: el Metaverso gra-
cias a la colaboración de la 
Diputación de Castellón y el 
Ayuntamiento de Vila-real. A 
este foro anual lo precederán 
dos jornadas empresariales 
bajo el título de Interconec-
tados, que se realizan con el 
objetivo de crear sinergias 
entre las empresas de la pro-
vincia y las del sector del meta-
verso en un entorno digital. 

Estas jornadas se realizarán 
los días 13 y 14 de septiembre 
a partir de las 8.30 am a través 
de la plataforma Zoom. Las 
personas que deseen partici-
par pueden inscribirse en la 
web de Globalis y así conoce-
rán a otras empresas de 
Castellón relacionadas con el 
Metaverso, aunque también 
podrán interrelacionarse con 

los empresarios que forman 
parte del Club Empresarial de 
Globalis, así como con otras 
empresas provinciales que 
estén interesadas en el 
Metaverso. El formato de las 
reuniones será telemático y 
servirá para que las empresas 
se conozcan entre ellas y pue-
dan lograr acuerdos de colabo-
ración y sinergias y, por lo 
tanto, mejores resultados. 

Los asistentes a estas jorna-
das de Interconectados tam-
bién podrán asistir de forma 
gratuita al X Foro Nacional de 
Innovación: el Metaverso que 
se celebrará el próximo 21 de 
septiembre en el Centre de 
Congressos, Fires i Trobades de 
Vila-real y que será retransmi-
tido a través de las platafor-
mas online de Globalis. 

Estas acciones innovadoras  
son gratuitas.

Imagen del Foro de Innovación de Globalis del año pasado.
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L’alcalde, José Benlloch, ha rebut el pare Francesc Costa 
i el pare Ángel Talens amb motiu del canvi de rector a la 
parròquia de Sant Francesc d’Assís. Benlloch ha agraït el 
pare Costa la tasca que ha portat a terme i li ha desitjat 
el millor en la seua nova etapa a Barcelona.

U BENLLOCH AGRAEIX LA 
LABOR DEL PARE COSTA ALS 
PARES FRANCISCANS

Vila-real consensua el monument en 
record de les víctimes de la covid-19 
Representants de les diferents forces polítiques a l’Ajuntament es reuneixen amb l’artista Manuel Martí per a conéixer els dissenys

L
’alcalde, José Benlloch, i 
els representants dels 
grups municipals han 
participat en una nova 

reunió de la comissió de treball 
creada específicament amb 
motiu dels actes d’homenatge a 
les víctimes de la covid-19 amb 
la finalitat d’avançar en el con-
sens per a definir el monument 
que recordarà les persones mor-
tes durant la pandèmia.  

En la reunió ha participat 
també l’artista encarregat de 
dur a terme l’escultura, Manuel 
Martí Moreno, que ha presentat 
tres propostes diferents, que ara 
seran estudiades pels grups a fi 
de «consensuar el disseny que 
millor represente aquest record 
a les víctimes, sempre des de la 
unanimitat i l’acord, com hem 
treballat des del primer dia en 
tots els temes relacionats amb la 
pandèmia», ha afirmat l’alcalde, 
que fins ara s’havia mantingut 
en un segon pla en les reunions 
d’aquesta comissió per a «no 
interferir en el treball dels 
grups municipals». 

 
 

AMB MATERIAL INNOVADOR 

En aquesta ocasió, atés que a la 
trobada estava convocat també 
l’artista Manuel Martí per a 
exposar els seus esbossos, 
Benlloch ha volgut també parti-
cipar-hi i ha destacat la gran 
qualitat artística de les tres pro-
postes, en les quals s’utilitza un 
material innovador, el krion, 
creat per Porcelanosa. 

L’Espai Jove ha commemorat el Dia Internacional de la 
Joventut amb la gravació del primer TikTok de la 
Regidoria de Joventut. Aquest hivern hi haurà un con-
curs per a dotar de contingut el perfil de TikTok de  
Joventut, que repartirà vora 1.000 euros en premis.

U TIKTOK A L’ESPAI JOVE 
PER A COMMERORAR EL DIA 
DE LA JOVENTUT

Els representants dels grups municipals han participat en una nova reunió de la comissió de treball creada amb motiu dels actes per les víctimes de la covid-19.

  ISocietat

Per part seua, la regidora de 
Relacions Institucionals, Noelia 
Samblás, ha valorat també el 
treball de Manuel Martí, que ha 
creat els diferents dissenys amb 
la finalitat que l’escultura siga 
«no sols un homenatge a les víc-
times de la pandèmia, sinó 
també un monument que ser-
visca per a fer present tots els 
absents». Cal recordar que, 
també per consens de tots els 

grups municipals, l’escultura se 
situarà a l’entrada del 
Cementeri Municipal. 

L’alcalde s’ha mostrat con-
vençut que entre tots els grups 
s’aconseguirà un acord per a 
triar aquest monument «de la 
mateixa manera que hem apro-
vat per consens més de 200 
mesures des que va començar la 
pandèmia, amb la finalitat de 
pal·liar les conseqüències que 

ha tingut la covid-19 a la nostra 
ciutat en els últims anys, així 
com l’acte d’homenatge als 
herois i heroïnes de la 
pandèmia». «Ara, també esta-
rem units en aquest nou record 
als més de cent vila-realencs i 
vila-realenques que han perdut 
la vida per la covid, així com a 
totes les víctimes i els éssers esti-
mats que ja no estan amb nosal-
tres», conclou.

U L’escultura, que serà 

de krion, un material 

innovador dissenyat per 

Porcelanosa, se situarà a 

l’entrada del Cementeri
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Old School guanya la 41à edició 
de les 24 hores de bàsquet

L
’equip Old School ha 
guanyat la XLI edició de 
les 24 hores de bàsquet, 
una competició impulsa-

da per la Penya La Merla amb el 
patrocini de la Regidoria 
d’Esports. L’esdeveniment s’ha 
celebrat els dies 27 i 28 d’agost 
al pavelló Bancaixa i es va com-
pletar amb el XIV Concurs de 
triples que s’ha emportat 
Adrián Cejudo. Per part seua, 
Sergio Ramos va aconseguir el 
premi a millor jugador del tor-
neig. La reina i les dames de les 

La competició, impulsada per la Penya La Merla, arriba com a preàmbul de les festes patronals

L’equip guanyador en un moment de la celebració acompanyat pel regidor d’Esports, Javier  Serralvo.

festes, així com diferents repre-
sentants de la corporació han 
participat en l’entrega dels dife-
rents trofeus. 

«Des de l’Ajuntament volem 
felicitar la Penya La Merla i 
agrair el treball que realitzen 
per a mantenir aquesta tradició 
durant 41 edicions des que van 
crear el torneig el 1981, sent el 
més veterà i un referent de les 
nostres comarques i que a més 
ajuda a defensar la nostra 
marca com a Ciutat de la Salut i 
l’Esport», afirma el regidor 

d’Esports, Javier Serralvo, que 
ha recordat que aquest esdeve-
niment s’ha convertit en una 
tradició que dona la benvingu-
da a les festes patronals de 
setembre. 

 
12 EQUIPS PARTICIPANTS 

El primer partit s’ha celebrat el 
dissabte 27 a les 14.00 hores i a 
partir d’aquest moment s’han 
disputat les eliminatòries fins a 
la final del diumenge 28 a les 
19.00 hores.  En aquesta edició 
han participat 12 equips.

U 250 XIQUETS EN EL II 
TROFEU DE CICLISME 
SEBASTIÁN MORA VEDRÍ

Més de 250 xiquets han participat en 
el II Trofeu de Ciclisme Escolar 
Sebastián Mora Vedrí, organitzat pel 
Club Ciclista, amb la col·laboració del 
Servei Municipal d’Esports.

U MARC I ÁLVARO 
GUANYEN EL TROFEU 
D’ESCALA I CORDA

El Trinquet de Vila-real ha acollit la 
final del Trofeu d’Escala i Corda de 
Pilota de la Diputació de Castelló. La 
XIV edició ha sigut per a la parella for-
mada per Marc i Álvaro Gimeno.

U BENLLOCH FELICITA 
ADRIÁN BECKER PER LA 
SEUA TRAJECTÒRIA

L’alcalde, José Benlloch, ha felicitat 
Adrián Becker Castillo, pels seus èxits 
en tir al plat olímpic adaptat, modali-
tat en la qual ha guanyat dues meda-
lles d’or enguany.

U SEBASTIÁN MORA, 
MEDALLA DE BRONZE EN 
ÒMNIUM A ALEMANYA

El ciclista Sebastián Mora ha aconse-
guit una medalla de bronze en cate-
goria Òmnium en el Campionat 
d’Europa de ciclisme que s’ha cele-
brat a Múnic (Alemanya).

  ICiutat de la Salut i de l’Esport

U EL VILLARREAL REALITZA 
LA TRADICIONAL OFRENA 
ALS PATRONS DE LA CIUTAT

U El Villarreal CF ha realitzat la tradi-
cional ofrena als patrons de la ciutat 
prèvia a l’inici de cada temporada. 
Així, el president del Villarreal, 
Fernando Roig; membres de la direc-

tiva, cos tècnic i capitans del primer 
equip, del B i del Femení han visitat 
l’emita de la Mare de Déu de Gràcia i 
la basílica de Sant Pasqual juntament 
amb l’alcalde, José Benlloch.
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Les escoles de 
dansa i teatre es 
preparen per a 
donar inici a un 
curs nou

U Les escoles municipals de 
dansa (EMD) i teatre (EMTAC) 
es preparen per a donar inici 
a un curs nou. En ambdós 
casos, les classes començaran 
el proper mes d’octubre: el 
dia 10 ho faran les de teatre i 
una setmana després, el 17, 
les de dansa. 

L’EMTAC ofereix formació 
a partir de sis anys mentre 
que l’EMD està oberta a 
infants des dels tres anys i 
totes dues escoles tenen 
grups adreçats a diferents 
franges d’edat, adults inclo-
sos. Els interessats poden fer 
la seua preinscripció, 
mitjançant instància general 
a l’Ajuntament, de l’1 al 15 
de setembre.  

L’EMD va obrir les portes 
per primera vegada el 2012 
com un centre pioner en la 
formació en dansa contem-
porània a la Comunitat 
Valenciana. Situada a les ins-
tal·lacions del Convent, espai 
d’art, l’escola imparteix cur-
sos i tallers així com jam ses-
sions, workshops i altres activi-
tats que apropen la dansa 
contemporània a la població 
i fomenten l’interés per 
aquest llenguatge artístic. El 
mateix any, fa ara una dèca-
da, va sorgir l’EMTAC tot aga-
fant el testimoni d’una llarga 
tradició local en el món de 
les arts escèniques, especial-
ment en el teatre de carrer 
amb el FITCarrer com a sen-
yera. La seu d’aquesta escola 
està situada al carrer del 
Trinquet Vell.

  ICultura

Fa unes setmanes es va realitzar una visita al Cementeri per a buscar les restes de víctimes de la guerra en una fossa.

El Memorial Democràtic recuperarà 
testimoniatges de la Guerra Civil 

L
a novena edició del 
Memorial Democràtic, un 
projecte amb el qual Vila-
real vol aprofundir en el 

coneixement de la història 
democràtica local i el record i la 
dignitat de les víctimes de la 
guerra i la postguerra, impulsa 
el projecte Conta’ns la teua 
història, dirigit als alumnes de 
primer de batxillerat de Vila-
real, amb la finalitat que siguen 
els joves els que donen veu a les 
històries de les seues famílies i 
dels seus avantpassats. 

«Durant el primer trimestre 
del curs 2022/2023 s’impartiran 
xarrades en els instituts de la 
ciutat sobre aquesta temàtica i 
es durà a terme aquest projecte, 
amb el qual volem que siguen 
els estudiants els que ens con-
ten, que investiguen i coneguen 
les vivències de les famílies de 
Vila-real, que van ser denomina-
des perdedors de la Guerra Civil 
i que van patir el pes de la dicta-
dura», afirma la regidora de 
Cultura, Rosario Royo.  

 
DUES CATEGORIES 

El projecte compta amb dues 
categories: la primera, un tre-
ball de recerca, en el qual els 
alumnes hauran d’investigar i 
recuperar una història real de 
l’època de la Guerra Civil, i una 
segona categoria, que consistirà 
en l’elaboració d’un relat de fic-
ció sobre aquesta mateixa 
temàtica. «Volem que els joves 
s’impliquen per a donar veu a 
aquests silencis quotidians, 
d’històries que han quedat 

El projecte convida l’estudiantat de primer de batxillerat a investigar les vivències dels seus avantpassats en temps de conflicte
    

a aquest camp de concentració 
nazi. 

«Mantenim la nostra idea de 
construir una societat pacífica 
en la qual el diàleg s’impose 
davant la violència, per això és 
important que els joves i la 
societat en general, coneguen el 
passat per a poder afrontar el 
futur amb una visió més 
àmplia», conclou Royo. 

En matèria de memòria 
històrica, Vila-real també treba-
lla en l’exhumació de la fossa de 
la Guerra Civil situada al 
Cementeri Municipal.

silenciades o oblidades», apunta 
Royo, qui afig que, encara que 
no es tracta d’un concurs litera-
ri com a tal, sí que es premiarà 
els participants amb alguns 
obsequis com un lot de llibres, 
un bo per al comerç local, diplo-
ma i la difusió del relat a través 
de xarxes socials. 

El Memorial Democràtic de 
Vila-real compta en aquesta edi-
ció amb altres accions de recu-
peració de la memòria històri-
ca, com el mural pintat per 
l’artista vila-realenca Paula 
Bonet a la façana del Museu de 

la Ciutat Casa de Polo, i que 
s’inaugurarà pròximament. 
També s’estan realitzant les visi-
tes guiades sobre la Guerra Civil 
a Vila-real. En aquest sentit, 
Royo ha anunciat que en breu 
s’instal·laran 12 tòtems que 
informaran sobre els llocs 
d’interés que conformen 
aquests recorreguts guiats sobre 
la contesa bèl·lica a Vila-real. La 
programació dels pròxims 
mesos es completarà amb la pre-
sentació del llibre Els 27 de 
Mauthausen, que tracta sobre 27 
deportats de la Plana Baixa fins 
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Opinió

«Vila-real se juega el futuro. Tenemos frente a noso-
tros enormes retos y oportunidades que debemos 
enfrentar unidos, con decisiones valientes y arrojo 
para lograr lo que en justicia merecemos, que no es 
más que lo que otros municipios ya disfrutan. 
Tenemos derecho a crecer y a progresar sin barre-
ras, de manera sostenida y sostenible. Tenemos 
derecho a que la vía del tren, como sucede en 
Castelló, en València y tantas otras poblaciones, dis-
curre soterrada a su paso por nuestra ciudad».  

Así de rotundo se mostraba nuestro compañero y 
alcalde, José Belloch,  al exigir uno de los proyectos 
más importantes para el futuro de nuestra ciudad, 
tanto al Gobierno de España como al de la 
Generalitat Valenciana. En un momento donde se 
está concretando la agenda de la Vila-real del siglo 
XXI, esta barrera dificulta que se consolide el hori-
zonte de una ciudad de 60.000-70.000 habitantes, 
además de condicionar muchos de los proyectos 
industriales que se podrían poner en marcha. 

Como recordaba el alcalde: «Tenemos que alzar 
nuestra voz y lograr lo que merecemos. Para que 
Vila-real, como lamentablemente nos ha sucedido 
en otros momentos de la historia, NO vuelva a estar 
a la cola en infraestructuras de comunicaciones». 

Nuestro partido ya lo ha demostrado en muchas 
ocasiones, para nosotros, VILA-REAL PRIMER.

Vila-real primer 
sempre!

Ens hem assabentat en premsa, per un anunci a 
bombo i plateret, de la proposta de soterrar les vies 
de tren, sense cap telefonada ni avís previ, com en 
tantes altres d’importància cabdal per a Vila-real, 
però aquesta ens afecta especialment. És una reivin-
dicació històrica de la nostra formació.  

Per això, vam presentar esmenes, sense modifi-
car res, sinó afegint a la proposta, ja que si es pretén 
obtar als Fons Europeus, ha d’haver-hi un projecte 
complet, i no l’hem vist enlloc. Sembla una idea 
electoralista. El que demanàvem sols suposava tenir 
presents altres projectes pendents i que afecten la 
mateixa àrea del soterrament. Celebrem la propos-
ta, perquè la gent que ens ha precedit ens contava 
que quan van portar el tema per primera vegada, el 
PSOE els va titllar d’utòpics, de bojos. 

Voliem diàleg amb la resta de grups. Potser el 
govern actual no siga etern, i algú haurà d’acabar la 
fita. Ens brindem per col·laborar i acompanyar on 
calga. Oferim el nostre diputat a Madrid, Joan 
Baldoví, per fer que les vies estiguen soterrades al 
més aviat possible no amb un sentit «llargplacista», 
com planteja alcaldia. Volem una solució i promp-
te, estem fartes de la passarel·la infernal.  

Juntes podem convèncer al govern de l’Estat que 
Vila-real és un lloc on paga la pena invertir i és una 
garantia. Fem de la utopia una gran idea.

De la utopia a 
la gran idea

Acaba el verano y llega la cuesta, en esta ocasión la 
de septiembre, la que provocará que las familias 
con hijos enfrenten un gasto extraordinario propio 
del inicio del curso escolar.  A la luz, a los carburan-
tes, a las hipotecas que revisadas nos incrementan 
la cuota, o el alquiler, que se ha disparado sin lími-
tes, se suma ahora el gasto extraordinario de un 
mes que por hijo nos sale a una media de 400 euros.  

El PSOE nos ha obligado a convertirnos en alpi-
nistas improvisados, a subir las cuestas de una infla-
ción que asciende al 12% y a enfrentar el vértigo de 
no poder pagar servicios básicos. Vivir es un lujo 
para los socialistas que con sus políticas han provo-
cado el cierre de empresas, la caída de negocios 
familiares y la desesperación de muchos jóvenes 
que querían independizarse y hoy, ante una situa-
ción económica tan crítica, siguen con sus padres. 

En el PP somos conscientes de que el escenario es 
complicado pero las soluciones son viables. Y lo son 
con políticas ambiciosas que garanticen la liquidez 
a las familias con la rebaja del tramo del IRPF a las 
rentas medias y bajas, la rebaja de impuestos y 
tasas, la suspensión de impuestos como el de suce-
siones o donaciones, y la ayuda a autónomos para 
garantizar la viabilidad de su negocio. Hay otra 
forma de gobernar y en el PP estamos preparados 
para demostrarlo.

Vértigo 

Donem la benvinguda al setembre, un mes molt 
especial i esperat per tota Vila-real on rendim honor 
a la nostra Mare de Déu de Grècia. A més a més, 
aquest any encarem la recta final d’aquest període 
polític on Ciutadans hem treballat i hem plantejat 
iniciatives per a millorar i fer créixer la nostra ciu-
tat. Podem dir que hem sigut l’únic partit de l’opo-
sició que ha connectat amb els valors dels vila-rea-
lencs i les vila-realenques: hem dialogat, hem nego-
ciat, hem aplegat a acords amb totes les formacions 
polítiques i hem aconseguit el suport necessari per 
a que les nostres propostes siguen una realitat. 
Encara que l’equip de govern ens ha escoltat i ens 
ha donat el suport a les nostres iniciatives per a que 
isqueren endavant, hem trobat a faltar una major 
celeritat en la seva posada en marxa. 
 
UNA APOSTA PEL DIÀLEG I EL CONSENS 
Hem demostrat que el diàleg i el consens són impor-
tants per avançar i trobar solucions als problemes. 
Lamentem que en este cicle polític que està a punt 
d’acabar no s’haja pogut tirar endavant una mesa 
d’urbanisme en tècnics i representants polítics per 
a fer front als problemes urbanístics que castiguen 
a la nostra ciutat i dissenyar el futur de Vila-real. 
Desprès de tres legislatures segueix quedant massa 
per fer.

Queda massa 
per fer

Més de la meitat de la població del món habita en 
zones urbanes, l’ONU preveu que el 2050 siguen 2/3 
de la població mundial els que residisquen en ciu-
tats. L’ODS 11, Ciutats i comunitats sostenibles, 
cerca atallar els problemes del creixement descon-
trolat de les ciutats i les exploracions de recursos. 

Per a fer de Vila-real una ciutat sostenible hem 
d’adequar la mobilitat, disminuir la contaminació 
acústica, augmentar els espais públics amb zones 
verdes, promoure l’estalvi hídric i d’energia i 
impulsar l’arquitectura bioclimàtica, modificant 
algunes normes constructives i urbanístiques. 

 
MESURES A L’ÀMBIT LOCAL 
A Vila-real estem donant un impuls a aquesta ciutat 
sostenible que desitgem, promovent l’Agenda 2030, 
dissenyant una zona de baixes emissions, canviant 
a il·luminació per LED i donant un gran impuls al 
proveïment dels edificis públics amb energies reno-
vables, que puguen servir de germen a posteriors 
comunitats energètiques que ens permeten com-
partir aquesta energia més barata, sostenible i de 
proximitat amb els nostres comerços de proximitat 
i als nostres veïns i veïnes. No sols hem de canviar 
les nostres fonts d’energia, també hem de reduir el 
consum superflu. Queda molt per fer però estem en 
el bon camí i no hem de parar.

Ciutats 
sostenibles

La vuelta al trabajo va a marcar el comienzo de este 
mes de septiembre, siempre que usted haya podido 
tener vacaciones y siempre que usted tenga trabajo, 
ambas cosas son cada día más difíciles de conseguir 
aunque, para algunos, España va bien. 

Va a ser un inicio de curso duro, con la cesta de 
la compra inalcanzable para muchos bolsillos, la 
energía a precios abusivos y el combustible por las 
nubes. El mal comienzo de mes se verá mitigado 
por las fiestas en honor de nuestra Virgen de Gracia 
donde deseo que todos se diviertan y puedan supe-
rar esa enfermiza manía que ahora domina todo y 
que denominan protocolo especial contra las agre-
siones sexistas. En fiestas, como en todas las cosas 
de la vida, lo único que hay que hacer es saber com-
portarse y la educación tampoco entiende de sexos. 
No serán una fiestas limpias, y no me refiero a 
temas sexistas, más bien al lamentable estado en 
que se encuentran nuestras calles. Vila-real se ha 
convertido en una ciudad basura y las continuas 
quejas de los vecinos a través de las RRSS parecen 
no encontrar receptor en el Gobierno Municipal. 

Para terminar, mandamos un recuerdo para 
todos los afectados por los incendios y un agradeci-
miento para las brigadas de extinción de incendios 
que, entre otros logros, han impedido que el fuego 
llegue a nuestra ermita y su entorno forestal.

«Sucia» cuesta 
de septiembre

PSOE PP COMPROMÍS

CIUDADANOS VOX UNIDES PODEM
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   IAgenda

 TELÈFONS D’INTERÉS
AJUNTAMENT  
Pl. Major, s/n . . . . . . . . . . Tel. 964 547 000
PROP 
C/ Josep Ramon Batalla, 38 .  .  Tel. 964 547 170
CADASTRE MUNICIPAL
Pl. Major, s/n . . . . . . . . . . Tel. 964 547 001
PISCINES COBERTES YUREMA REQUENA
C/ Joanot Martorell, 62 . . . . Tel. 964 529 356
POLICIA LOCAL
C/ Josep Ramon Batalla, 62 .  .  Tel. 964 547 010
RECAPTACIÓ MUNICIPAL
C/ Josep Ramon Batalla, 6.  .  .  Tel. 964 547 060
POLICIA NACIONAL
C/ Comunió, 1 . . . . . . . . . Tel. 964 522 100
AGÈNCIA LOCAL D’ENERGIA 
I MEDI AMBIENT
C/ Ponent Baix, 65 . . . . . . . Tel. 964 547 250
AGÈNCIA TRIBUTÀRIA
Av. Mediterrani, 1 . . . . . . . Tel. 901 223 344
ATENCIÓ I TRÀMITS
Pl. Major, s/n, planta baixa .  .  Tel. 964 547 000
AUDITORI MUNICIPAL
Av. Murà  . . . . . . . . . . . . Tel. 964 547 200
CÁRITAS
C/ Calvari, 199, planta baixa .  Tel. 964 535 343
CEAM VILA-REAL
C/ Gamboa, 29 . . . . . . . . .  Tel. 964 526 897
CEMENTERI MUNICIPAL
Camí de l’Ermita, s/n . . . . . Tel. 964 520 073
CORREUS
Carretera d’Onda, s/n . . . . . Tel. 964 530 614

 ADRECES D’INTERÉS
BIBLIOTECA SECCIÓ INFANTIL PIUS XII
Av. Pius XII, 43. Tel. 964 547 232
AGÈNCIA DE LECTURA EL PILAR
C/ Martí l’Humà, 24. Tel. 964 547 233
ARXIU MUNICIPAL DE VILA-REAL
Av. Murà, 14. Tel. 964 547 220
BIBLIOTECA MUNICIPAL-AGÈNCIA DE SOLADES
C/ Solades, 25. Tel. 964 547 230
CASA DE L’OLI:
Pl. Mossén Ballester, 1. Tel. 964 547 222
CULTURA - AUDITORI MUNICIPAL: Av. de la 
Murà, 1. Tel. 964 547 200

MUSEU DE LA CIUTAT CASA DE POLO: 
C/ Joan Fuster, 33. Tel. 964 547 222
MUSEU ETNOLÒGIC: Ermita de la Mare de Déu de Gràcia.  Tel. 964 547 222
AGÈNCIA LOCAL D’HABITATGE: Pl. Major, s/n. Tel. 964 547 000
AMICS: C/ Betxí, 49. Tel. 964 547 138
ASSOCIACIÓ DE COMERCIANTS DEL MERCAT CENTRAL
Pl. Colom, s/n. Tel. 964 520 838
CAMBRA DE COMERÇ - VIVER D’EMPRESES I i II
C/ Monestir de Poblet, 24. Tels. 964 506 661 / 964 533 681
CASA DE LA DONA: C/ de Santa Sofia, 2. Tel. 964 547 160
FUNDACIÓ GLOBALIS: 
C/ del Monestir de Poblet, 15. Despatx 39. Tel. 964 054 522
CENTRE DE DIA LLUÍS ALCANYÍS: C/ Molí, 4-A. Tel. 964 547 140
CENTRE DE DIA TERAPÈUTIC: C/ Soledat, 27. Tel. 964538465
COMUNITAT DE REGANTS: C/ Mestre Goterris, 11. Tel. 964 521 995
SERVEIS PÚBLICS VILA-REAL. Camí de Betxí, 26. Tel. 010 / 954 547 100
INSTITUT NACIONAL DE LA SEGURETAT SOCIAL: 
C/ València, 31-A. Tel. 964 521 341
FACSA: C/ Carles Sarthou, 10. Tel. 964 527 680
ESCOLA TALLER: Av. Europa, 34. Tel. 964 500 153

 TRENS
VILA-REAL - CASTELLÓ: 
De dilluns a divendres a les 6.55, 7.05, 7.33 
(CIVIs), 7.50, 8.03 (CIVIs), 8.20, 8.33. (CIVIs), 8.57, 
9.20, 9.46, 10.20, 10.47, 11.20, 11.47, 12.20, 12.47, 
13.20, 13.47, 14.20, 14.47, 15.03 (CIVIs), 15.30, 
15.47, 16.04 (CIVIs), 16.30, 16.47, 17.20, 17.47, 
18.20, 18.47, 19.03 (CIVIs), 19.35, 19.46, 20.03 
(CIVIs), 20.30, 20.47, 21.20, 21.46, 22.20, 22.47, 
23.30. Cap de setmana a les 8.20, 9.20, 10.20, 
11.20, 12.20, 13.20, 14.20, 15.30, 16.30, 17.20, 
18.20, 19.35, 20.30, 21.20, 22.20, 23.30 hores.

CASTELLÓ - VILA-REAL: 
De dilluns a divendres a les 5.55, 6.15, 6.45 
(CIVIs), 7.02, 7.17 (CIVIs), 7.35, 7.47 (CIVIs), 8.05, 
8.20, 8.55, 9.20, 9.50, 10.20, 10.50, 11.20, 12.00, 
12.20, 12.50, 13.25, 13.50 (CIVIs), 14.15, 14.30, 
15.05 (CIVIs), 15.20, 15.35, 15.50, 16.20, 16.50, 
17.20, 18.00, 18.20 (CIVIs), 18.25, 18.50, 19.15 
(CIVIs), 19.20, 19.50, 20.20, 20.50, 21.20, 21.50, 
22.30. Cap de setmana a les 7.35, 8.20, 9.20, 
10.20, 11.20, 12.20, 13.25, 14.30, 15.35, 16.20, 
17.20, 18.25, 19.20, 20.20, 21.20, 22.30 hores.

VILA-REAL - VALÈNCIA: 
De dilluns a divendres a les 6.02, 6.21, 6.50 
(CIVIs), 7.09, 7.22 (CIVIs), 7.41, 7.54, 8.10 (CIVIs), 
8.26, 9.02, 9.26, 9.56, 10.26, 10.56, 11.26, 12.07, 
12.26, 12.56, 13.31, 13.56, 14.20 (CIVIs), 14.36, 
15.11, 15.25 (CIVIs), 15.41, 15.56, 16.26, 16.56, 
17.26, 18.07, 18.25 (CIVIs), 18.31, 18.56, 19.20 
(CIVIs), 19.26, 19.57, 20.26, 20.56, 21.26, 21.56, 
22.36. Cap de setmana a les 7.41, 8.26, 9.26, 
10.26, 11.26, 12.26, 13.31, 14.36, 15.41, 16.26, 
17.26, 18.31, 19.26, 20.26, 21.26, 22.36 hores.

U Hasta el 1 de octubre puede 
visitarse en el Museu de la 
Ciutat Casa de Polo la exposi-
ción Música per a Vila-real. El mes-
tre Goterris i la Marxa a la ciutat 
que destaca la figura de José 
Goterris y acerca al visitante a la 
pieza musical clave en la evolu-
ción de Vila-real, la Marxa a la 
ciutat.

RECTA FINAL DE LA EXPOSICIÓN 
SOBRE EL MESTRE GOTERRIS Y 
LA ‘MARXA A LA CIUTAT’

U Perica la literaria organiza el 
24 de septiembre una jornada 
donde la solidaridad y las letras 
se dan la mano. Así, bajo el títu-
lo «Mis letras, tu ayuda» se pre-
tenden recoger alimentos que se 
destinarán a Cáritas. La jornada 
se desarrollará en la Casa dels 
Mundina, en horario de 10.30 a 
14.00 y de 17.00 a 19.00 horas.

ORGANIZAN UNA JORNADA DE 
RECOGIDA DE ALIMENTOS A 
TRAVÉS DE LA LITERATURA

U El 29 de septiembre, a partir 
de las 18.00 horas y dentro del 
Memorial Democràtic, se visita-
rán los puntos más relevantes 
del itinerario sobre la Guerra 
Civil en la ciudad para acabar 
en la Casa dels Mundina con la 
presentación del libro Los 27 de 
Mauthausen sobre los deportados 
de la provincia a este campo.

VISITA Y PRESENTACIÓN DE ‘LOS 
27 DE MAUTHAUSEN’ DENTRO 
DEL MEMORIAL DEMOCRÀTIC

U El viernes 30 de septiembre, a 
partir de las 19.00 horas, el 
Auditori Municipal Músic 
Rafael Beltrán Moner acogerá el 
concierto de la Federació 
d’Orquestres de Pols i Pua de la 
Comunitat Valenciana, un acto 
organizado por la asociación 
cultural Rondalla Francesc 
Tàrrega.

PROGRAMAN UN CONCIERTO 
DE PULSO Y PÚA PARA EL 30 DE 
SEPTIEMBRE EN EL AUDITORI

U Fundación Manantial organi-
za para el 6 de octubre una jor-
nada sobre la soledad no desea-
da y salud mental en la Casa 
dels Mundina en la que se habla-
rá sobre cómo prevenir el aisla-
miento y la soledad no deseada 
en salud mental a través de 
numerosas experiencias puestas 
ya en marcha.

UNA JORNADA ABORDARÁ LA 
SOLEDAD NO DESEADA Y LA 
SALUD MENTAL




